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Sąd zajmie się Lekaro Koniec z kałużami Nowe hale sportowe 
Prezydent złożył zawiadomienie do 
prokuratury w związku z podejrzeniem 
nieprawidłowości i istniejącego zagro-
żenia na terenie � rmy PPHU Lekaro.

/str. 16

Trwa modernizacja odwodnień na te-
renie Otwocka. Dzięki temu po wielu 
latach znikną największe rozlewiska, 
które tworzą się po opadach deszczu na 
ulicach miasta. /str. 10

Na terenie siedmiu otwockich szkół pod-
stawowych powstaną hale sportowe 
z zapleczem i mobilnymi strzelnicami lase-
rowymi. Na realizację tych inwestycji mia-
sto pozyskało ponad 11 mln zł. /str. 11

więcej

str. 14
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Rada Miasta Otwocka
przewodnicząca 

Monika Kwiek 
radamiasta@otwock.pl

I wiceprzewodniczący
Jakub Kosiński 

jkosinski@otwock.pl
II wiceprzewodniczący
Arkadiusz Krzyżanowski

akrzyzanowski@otwock.pl

Miejska Rada Seniorów 
przewodniczący

Jan Górzyński 
wiceprzewodnicząca

Zo�a Szarszewska-Sierocka  

Przyjęcia interesantów odbywają się 
w pierwszy i trzeci poniedziałek miesiąca

od godz. 10 do godz. 11 
w Biurze Rady Miasta Otwocka, 

urząd miasta, budynek A, parter.

Data Radny Okręg

12 czerwca Andrzej Kobus 
Marcin Kraśniewski

2
4

19 czerwca  
Wojciech Dousa

Stanisław Stanaszek
Magdalena Nowak

4
3
4

26 czerwca 
Urszula Golińska

Radosław Kałowski
Przemysław Bogusz

4
1
1

DYŻURY RADNYCH
czerwiec 2023 r. 

poniedziałki w godz. 16-18
Biuro Rady Miasta Otwocka, budynek A

n Prezydent Miasta Otwocka
Jarosław MARGIELSKI
tel. 22 779 27 92
n sekretariat prezydenta
tel. 22 779 20 01 wew. 302, 127
nWiceprezydent Paweł WALO
tel. 22 779 38 49
n sekretariat wiceprezydenta
tel. 22 779 38 49 wew. 309
n Skarbnik Alicja MATUSZEWSKA
tel. 22 788 09 99 wew. 105
n Urząd Stanu Cywilnego
tel. 22 779 20 01 do 6 wew. 111 
lub 22 779 46 84
nWydział Inwestycji
tel. 22 779 20 01 wew. 100 lub 22 779 33 32
nWydział Organizacyjny i Spraw 
Pracowniczych
tel. 22 779 20 01 wew. 168 i 301

n Biuro Rady Miasta Otwocka
tel. 22 779 20 01 wew. 305 lub 22 779 28 02
nWydział Budżetu
tel. 22 779 20 01 wew. 161
nWydział Obsługi Mieszkańców 
i Podmiotów Gospodarczych
tel. 22 779 20 01 wew. 142 lub 22 779 27 29
n Działalność Gospodarcza
22 779 20 01 wew. 126
n Bilet Metropolitalny
tel. 22 779 20 01 wew. 135
n Sprawy meldunkowe
tel. 22 779 20 01 wew. 142
nWydział Nieruchomości
tel. 22 779 20 01 wew. 178 lub 22 779 46 96
nWydział Gospodarki Komunalnej 
i Transportu Zbiorowego
tel. 22 779 20 01 wew. 310 lub 22 779 21 11

n Zespół Gospodarowania Odpadami
tel. 22 779 20 01 wew. 138
nWydział Ochrony Środowiska
tel. 22 779 20 01 wew. 171 lub 22 779 35 88 
n EKO Patrol 
tel. 605 219 979
nWydział Promocji i Spraw Społecznych
tel. 22 779 20 01 wew. 170 lub 22 788 37 18
nWydział Planowania Przestrzennego
tel. 22 779 20 01 wew. 200 lub 22 779 38 45
nWydział Podatków i Opłat
tel. 22 779 20 01 wew. 192 i 131 lub 22 779 24 04
nWydział Zamówień Publicznych
tel. 22 779 20 01 wew. 107, fax 22 779 35 89
n Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Spraw Obronnych i Informacji Niejawnych
tel. 22 779 20 01 wew. 151 lub 22 779 44 90
n Biuro ds. Funduszy Zewnętrznych
tel. 22 779 20 01 wew. 197

WYKAZ TELEFONÓW URZĘDU MIASTA

Przewodnicząca Rady Miasta Otwocka Monika Kwiek wraz z wiceprzewodniczącymi Rady Miasta Otwocka Jakubem Kosińskim i Arkadiuszem Krzyżanowskim 
będą pełnili dyżur w Biurze Rady Miasta Otwocka w drugim kwartale 2023 roku dwa razy w miesiącu (we wtorki) w godzinach od 15 do 16

po uprzednim umówieniu telefonicznym (22) 779 20 01 wew. 305. Ponadto wiceprzewodniczący Rady Miasta Otwocka Arkadiusz Krzyżanowski 
będzie pełnił dyżur w Biurze Rady Miasta Otwocka dwa razy w miesiącu (w czwartki) w godzinach od 15 do 16

po uprzednim umówieniu telefonicznym (22) 779 20 01 wew. 305. 

W LIPCU NIE BĘDZIE DYŻURÓW RADNYCH



3

Miasto Otwock otrzymało 
8,5 mln zł do�nansowania 
z rządowego programu „Maluch +” 
na utworzenie i funkcjonowanie �lii 
żłobka miejskiego, która powstaje 
przy ul. Karczewskiej 48. Już tej 
jesieni, ponad setka dzieci będzie 
mieć tam zapewnioną fachową opiekę

O potrzebie i konieczności utworzenia 
w Otwocku kolejnej placówki dla naj-

młodszych mówiło się od dawna. Ale dopie-
ro dzięki propozycji prezydenta dotyczącej 
wykorzystania do tego celu dotychczaso-
wych pomieszczeń biurowych miejskiej 
spółki OPWiK projekt ten nabrał dużego 
przyspieszenia. Nieocenioną pomocą przy 
jego realizacji jest otrzymane przez miasto 
do�nansowanie z Ministerstwa Rodziny 
i Polityki Społecznej z programu „Maluch +” 
4 mln 884 tys. 60 zł na utworzenie żłobka 
oraz 3 mln 620 tys. 160 zł na jego funkcjono-
wanie.

 – To ogromne wsparcie rządowe 
w wysokości w sumie 8,5 mln zł pozwo-
li na uwolnienie środków budżetowych 
z kasy miasta przeznaczonych na pra-
ce adaptacyjne �lii żłobka, które razem 
z Radą Miasta Otwocka będziemy mogli 
wykorzystać na kolejne potrzebne inwe-
stycje w naszym mieście – mówi prezy-
dent Otwocka Jarosław Margielski i doda-
je. – Dziękuję Prezesowi Rady Ministrów 
Mateuszowi Morawieckiemu oraz mini-
ster rodziny i polityki społecznej Marlenie 
Maląg, a szczególnie wiceminister rodziny 
i polityki społecznej Anicie Czerwińskiej 
za ogromną pomoc dla naszego miasta 
w zakresie wsparcia dla rodzin. Tego typu 
do�nansowania potra�ą nadać duże tem-
po w rozwiązywaniu problemów i bolą-
czek trapiących Otwock przez całe dzie-
sięciolecia. Dziękuję również obecnym na 
uroczystości wręczenia promes poseł Do-
minice Chorosińskiej oraz wiceministrowi 
rozwoju i technologii Piotrowi Uścińskie-
mu i posłowi Zdzisławowi Sipierze – mówi 
prezydent. 

Prace adaptacyjne pomieszczeń przy 
ul. Karczewskiej 48 idą pełną parą. Obej-
mują m.in. budowę windy, sześciu sal dla 
dzieci młodszych i starszych, wózkow-
ni, placów zabaw, ścieżki sensorycznej. 
Najmłodsi mieszkańcy Otwocka będą 
mieli zapewnioną tam fachową opie-
kę, co gwarantuje sprawdzona już ka-
dra miejskiej placówki przy ul. Wroniej, 
z dyrektor Małgorzatą Freliszką na czele. 
W ten sposób miasto pomoże rodzicom 
dzieci czekających na wolne miejsce 
w otwockim żłobku. Chętnych nie braku-
je. W pierwszym etapie rekrutacji zgłosiła 
się ponad 100 dzieci więcej, niż było wol-
nych miejsc. Maluchy, które nie zostały 
przyjęte do placówki na ul. Wroniej, będą 
mieć pierwszeństwo w naborze do pla-
cówki przy ul. Karczewskiej. 

Informacje na temat rekrutacji 
są dostępne na stronie internetowej 
www.złobekotwock.pl lub w placówce, 
tel.: 22 779 21 65, e-mail: otwock.zlobek@
gmail.com. Wniosek o przyjęcie dziecka do 
żłobka można składać przez cały rok. n

Miliony na nowy żłobek miejski

// Prace adaptacyjne pomieszczeń przy ul. Karczewskiej 48, gdzie powstaje �lia żłobka miejskiego

// Minister rodziny i polityki społecznej Marlena Maląg, wiceminister Anita Czerwińska, wiceminister rozwoju i technologii Piotr Uściński oraz 
posłowie Dominika Chorosińska i Zdzisław Sipiera podczas przekazania na ręce prezydenta Jarosława Margielskiego, przewodniczącej 
rady miasta Moniki Kwiek i wiceprzewodniczącego rady miasta Jakuba Kosińskiego promes na do�nansowanie nowego żłobka
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ASFALT NA 
UL. WARSZAWSKIEJ

Prace na odcinku od ul. Cybulskiego do 
ul. Norwida są już na �niszu. Jest gotowa 
ścieżka rowerowa i nowy chodnik. Została 
położona też pierwsza warstwa nawierzchni 
asfaltowej na jezdni, pozostała jeszcze warstwa 
ścieralna. Ponadto wykonawca na zlecenie 
miasta buduje jeszcze ścieżkę rowerową 
od ul. Cybulskiego do wiaduktu. Będzie ona 
oddzielona pasem zieleni od jezdni. 
Dzięki temu na ul. Warszawskiej powstanie 
połączony ciąg rowerowy dla miłośników 
dwóch kółek. Inwestycja realizowana 
przez Miasto Otwock ma zakończyć 
się jeszcze w czerwcu.

WIĘCEJ DYŻURÓW 
PGNiG 

W czerwcu dyżury konsultanta PGNiG 
w Urzędzie Miasta Otwocka odbywają się dwa 
razy w tygodniu, w każdy poniedziałek 
w godz. 12-18 oraz w środy w godz. 8-16. 
Zwiększenie częstotliwości dyżurów Punktu 
Obsługi Klienta PGNiG jest związane z bardzo 
dużym zainteresowaniem mieszkańców. 
Przypomnijmy, że w poprzednich miesiącach 
dyżury odbywały się tylko raz w tygodniu.
Punkt PGNiG w urzędzie miasta został otwarty 
w marcu br., aby ułatwić mieszkańcom 
załatwienie wszelkich spraw związanych 
z korzystaniem z usług Polskiego Górnictwa 
Naftowego i Gazownictwa. Wcześniej do 
najbliższego punktu trzeba było jeździć do 
Warszawy lub Piaseczna. Utworzenie dyżurów 
PGNiG w Otwocku jest efektem podpisanego 
porozumienia przez prezydenta Otwocka 
Jarosława Margielskigo z zarządem spółki PGNiG. 
Punkt Obsługi Klienta PGNiG działa w budynku B 
urzędu miasta, w pokoju nr 7. Można tam załatwić 
wszelkie sprawy związane z korzystaniem z usług 
Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa.

Trwają ostatnie przygotowania do 
ogłoszenia projektu. Prezydent 

Jarosław Margielski uzgadnia szczegóły 
z przedstawicielami Rady Miasta Otwoc-
ka, m.in. przewodniczącą Moniką Kwiek 
i przewodniczącym komisji budżetu 
i �nansów Jarosławem Łakomskim (na 
zdjęciu), bo to rada miasta uchwala wy-
sokość środków na realizację budżetu 
obywatelskiego.

Na ukończeniu są już ostat-
nie inwestycje z ubiegłej edycji bu-
dżetu obywatelskiego, których re-
alizacja została opóźniona m.in. 
z powodu pandemii COVID-19. Następ-
nie będzie ogłoszony nabór projektów 
i pomysłów od mieszkańców, które zo-
staną zrealizowane w ramach kolejnej 
edycji budżetu obywatelskiego. Szcze-
góły już niebawem. n

Przygotowania do budżetu

Otwock w budowie 
INWESTYCJE | POSTĘP PRAC PRZY PRZEBUDOWIE GŁÓWNYCH

Mieszkańcy Otwocka znowu będą mogli zdecydować, na co zostanie 
przeznaczona część pieniędzy z miejskiej kasy w ramach budżetu 
obywatelskiego

RONDO PRZY ULICACH ORLEJ I POWSTAŃCÓW WARSZAWY

Inwestycja realizowana przez Powiat Otwocki zmierza ku końcowi. Zarząd Dróg 
Powiatowych (ZDP) zastrzega, że ostateczny termin zakończenia prac, łącznie 
z odbiorami, może wydłużyć się do 15 lipca. Wtedy też jest planowane przy-
wrócenie ruchu w tym rejonie miasta. Następnie roboty przeniosą się na ko-
lejny odcinek ul. Powstańców Warszawy – przy skrzyżowaniu z ul. Andriollego, 
gdzie w pobliżu banku powstanie kolejne rondo. Niewykluczone, że nastąpi to 
jeszcze w czerwcu. W związku z tym dalszy fragment ul. Powstańców Warszawy 
pozostanie nieprzejezdny.

RONDO PRZY ULICACH HOŻEJ I ANDRIOLLEGO
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PODWÓJNE 
ODWODNIENIE

Przy skrzyżowaniu ulic Warszawskiej 
i Czaplickiego zniknie rozlewisko tworzące 
się po deszczu. Na zlecenie miasta, 
w ramach pomocy rzeczowej dla powiatu 
(ul. Warszawska jest drogą powiatową), 
została wyremontowana istniejąca 
infrastruktura odwodnieniowa poprzez 
wymianę studni i zwiększenie retencji, 
co zapewni dłuższą efektywność tego 
odwodnienia. Dzięki temu nawet po opadach 
burzowych nie będzie w tym miejscu 
rozlewisk. Ponadto w ramach budowy 
przez powiat otwocki ścieżki rowerowej 
w ul. Warszawskiej, zostanie wykonane 
dodatkowe odwodnienie, które będzie 
połączone z tym zrealizowanym przez miejską 
spółką OPWiK. – Zmodernizowane studnie 
zostaną podłączone do ich instalacji, dzięki 
temu będzie podwójne odwodnienie. Ograniczy 
to koszty podczas eksploatacji, zapewni 
odwodnienie długoterminowe – mówi Kamil 
Mazek, zastępca naczelnika Wydziału Inwestycji 
w Urzędzie Miasta Otwocka.

OPŁATY ZA ŚMIECI 
DLA WSZYSTKICH 

Miasto Otwock przez ponad rok aktywnie 
wspomagało mieszkańców, którzy zdecydowali 
się gościć w domach uchodźców z Ukrainy, 
stosując wobec nich m.in. ulgi w opłacie 
za odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych. Przez ten czas uchodźcy zdążyli 
zaaklimatyzować się w Polsce. Wielu z nich 
znalazło pracę i mieszkanie. 
W związku z tym Miasto Otwock zakończyło 
ten projekt i od 1 maja 2023 r. ponownie należy 
dokonywać opłaty za śmieci. 
Więcej informacji można uzyskać, 
kontaktując się z Zespołem Gospodarowania 
Odpadami w Urzędzie Miasta Otwocka, 
ul. Armii Krajowej 5, bud. C, pok. nr 2 (parter), 
tel. (22) 779 20 01 wew. 128, 138, 
odpady@otwock.pl.

– kiedy koniec prac?
SKRZYŻOWAŃ W CENTRUM MIASTA

obywatelskiego

ULICA WAWERSKA I RONDO PRZY UL. SZKOLNEJ

Ul. Wawerska wraz z nowym rondem na skrzyżowaniu z ul. Szkolną ma być 
przejezdna już w połowie czerwca. Inwestycję realizuje Powiat Otwocki. 
– Po położeniu warstwy ścieralnej asfaltu (ok. 15 czerwca) wykonawca otwo-
rzy tę ulicę – mówi Marcin Kasprzak z ZDP, który zastrzega, że trzeba będzie 
jeszcze wykonać oznakowanie poziome, co wiąże się z chwilowymi utrud-
nieniami w ruchu. Dodatkowo na ul. Wawerskiej będzie przeprowadzona 
przebudowa urządzeń elektroenergetycznych, w związku z tym planowane 
są przerwy w dostawie energii. Jednak te prace zostaną wykonywane już po 
wznowieniu ruchu.  n

Od 7 czerwca kierowcy mogą już korzystać z nowego ronda na skrzyżowa-
niu ulic Hożej i Andriollego. Przystanek autobusowy przy rondzie pozostaje 
nadal zamknięty. Autobusy bezpłatnej komunikacji miejskiej linii M1 i M2 
oraz linie ZTM kursują według dotychczasowych rozkładów jazdy. Przysta-
nek zostanie przywrócony po wykonaniu przez Powiat Otwocki ronda na 
skrzyżowaniu ul. Andriollego i ul. Powstańców Warszawy, gdzie obecnie jest 
sygnalizacja świetlna. Budowa nowego ronda przebiegła bardzo sprawnie 
i trwała niespełna dwa miesiące. Inwestycja została sfinansowana z budżetu 
Miasta Otwocka - koszt 1 mln 50 tys. zł.  
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PALMY W CENTRUM 

W centrum miasta na terenie, gdzie przez 
prawie 17 lat straszyła „wielka dziura”, 
zapanował iście wakacyjny, tropikalny klimat. 
To za sprawą dwóch palm, które zostały 
przywiezione do Otwocka i stanęły przy 
nowej, większej Scenie Centrum, wzbogacając 
zieloną przestrzeń. Palmy są żywe i zostały 
zakupione przez Miejski Ośrodek Kultury, 
Turystyki i Sportu w Otwocku ze środków 
od sponsorów letnich wydarzeń, które będą 
odbywały się w tym miejscu 
aż do późnej jesieni. Po zakończonym 
sezonie palmy zostaną przetransportowane 
do ogrzewanej hali na terenie miejskiej 
spółki Otwockiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji, gdzie bezpiecznie 
przetrwają do kolejnego sezonu. 

ŚWIĘTO SOSNY

Razem z Miejskim Ośrodkiem Kultury, 
Turystyki i Sportu w Otwocku, zapraszamy 
na rodzinną grę terenową w ramach 
tegorocznego „Święta Sosny”. Wydarzenie 
odbędzie się w niedzielę, 18 czerwca na boisku 
piłkarskim przy ul. Karczewskiej. Start o godz. 
12. Razem z wiewiórem Elwirem wyruszymy 
na poszukiwania Pradawnej Złotej Szyszki. 
Na starcie każda rodzina otrzyma mapkę 
wraz z instrukcją i wskazówkami dotyczącymi 
zadań oraz trasy poszukiwania Pradawnej 
Złotej Szyszki. To będzie niezapomniana 
przygoda i fantastyczna zabawa nie tylko dla 
najmłodszych mieszkańców. Zapraszamy!

Tory do jazdy robią wrażenie. 
Większy pumptrack ma długość 

prawie 180 mb, a krótszy – ponad 
40 mb. Dodatkową atrakcją są dwa 
tory tyrolki o długości 32,5 m i tor spa-
cerowy okalający całość kompleksu 
o długości 250 m. 

Inwestycja została zrealizowana 
w ramach budżetu obywatelskiego. Jej 

zakres został rozszerzony o budowę mi-
nipumptracka dla dzieci, tyrolki i wyko-
nanie ciągów komunikacyjnych. Dzięki 
temu najmłodsi użytkownicy mają swój 
tor do jazdy, jest tor asfaltowy dla rolka-
rzy i do spacerowania, a cały teren zosta-
nie zagospodarowany. Koszt inwestycji 
s�nansowanej z budżetu miasta wyniósł 
882 tys. 900 zł. n

Odjazdowy pumptrack gotowy
Najmłodsi i nieco starsi mieszkańcy Otwocka mają nowe miejsce do 
jazdy na rolkach, hulajnodze, desce i rowerze. W sąsiedztwie kompleksu 
sportowego przy ul. Ługi na działce miasta powstał największy 
pumptrack w okolicy

Trwają prace związane 
z zagospodarowaniem terenu 
przy wieży ciśnień pomiędzy 
ul. Orlą a dworcem PKP, gdzie 
powstaje ogólnodostępny parking 

Na zlecenie Miasta Otwocka firma 
Tomiraf buduje drogę manew-

rową ograniczoną krawężnikami, 
która będzie z nawierzchni asfalto-
wej. Docelowo miejsca parkingowe 
zostaną utwardzone kruszywem. 
Teren wokół parkingu będzie za-
gospodarowany zielenią, pojawią 
się też nowe nasadzenia. Po zakoń-
czeniu prac kierowcy będą mieli do 
dyspozycji kilkadziesiąt miejsc par-
kingowych. 

Koszt zadania s�nansowanego z bu-
dżetu miasta to 158 tys. 670 zł. Parking 
ma być dostępny na początku wakacji. 

Przypomnijmy, że to kolejny etap 
prac na tym terenie. Wcześniej dzięki 
skutecznym negocjacjom prezydenta 
Jarosława Margielskiego udało się po-
zyskać plac i wydzierżawić miastu od 
PKP. Wszystko po to, aby ułatwić par-

kowanie kierowcom i uporządkować 
przestrzeń przy dworcu PKP, by była za-
dbana i estetyczna. 

Jednocześnie informujemy, że ko-
munikacja na tym terenie zostanie tak 
zaplanowana, żeby w przyszłości to 
miejsce mogło być alternatywnie wy-
korzystane w związku z przeniesieniem 
tu handlu na czas zagospodarowania 
bazaru przy ul. Orlej. n

Parking przy wieży ciśnień

// Nowy pumptrack jest już gotowy
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RAPORT MIEJSKI

ROWY ODWADNIAJĄCE 
W OTWOCKU-JABŁONNIE

Zakończyły się prace przy odtworzeniu rowów 
odwadniających oraz modernizacja 
i budowa przepustów przy ulicach miejskich, 
na osiedlu Jabłonna wschodnia, m.in.
ulicach Malwy, Niezapominajki, Kaczeńców. 
Dzięki temu okoliczni mieszkańcy nie muszą 
już obawiać się o tworzenie się tam rozlewisk, 
do czego dochodziło w poprzednich latach. 
Zadanie zostało s�nansowane z budżetu 
miasta w kwocie 300 tys. zł, o co zabiegała 
przewodnicząca Rady Miasta Otwocka 
Monika Kwiek. Roboty przeprowadziła 
miejska spółka OPWiK. 

ŚCIEŻKA I NOWY 
CHODNIK 

Trwa prowadzona przez powiat otwocki 
budowa ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż 
ul. Warszawskiej. Roboty są realizowane 
na odcinku od ronda na skrzyżowaniu 
z ul. Kościelną do ul. Majowej w Świdrze, 
gdzie jest tunel drogowy. Miasto Otwock 
współ�nansuje tę inwestycję w kwocie 
300 tys. zł.  Po jej zrealizowaniu poprawi 
się też bezpieczeństwo pieszych. 
W ramach zaplanowanych prac przystanek 
autobusowy przy ul. Warszawskiej na 
wysokości stacji PKP zostanie przeniesiony 
bliżej ronda, dzięki temu wyjście z peronu 
będzie na pasy i przejście dla pieszych, 
a nie na ulicę, tak jak to jest obecnie. 

Dobra wiadomość dla mieszkańców 
osiedla „Stadion”. Jeszcze w tym 
roku ul. Sportowa, na odcinku 
od ul. Ślusarskiego do ul. Matejki, 
zyska nową nawierzchnię 
asfaltową i chodniki

Ulica Sportowa to jedna z tych zniszczo-
nych dróg w Otwocku, na której remont 

mieszkańcy czekają od dawna. Teraz w ra-
mach zaplanowanych prac zostanie wy-
mieniona nawierzchnia asfaltowa jezdni, 
będą wyremontowane istniejące chodniki 
i system odwodnienia. Roboty przewi-
dziano również na odcinku od ul. Sporto-
wej do ul. Andriollego przy SP nr 12. 

Umowa z �rmą Tomiraf na wyko-
nanie prac została już podpisana. Wy-
konawca ma rozpocząć roboty w lipcu 
i zakończyć je jesienią. 

Koszt realizacji inwestycji to 1,5 mln zł. 
Miasto Otwock pozyskało aż 1,05 mln zł 

do�nansowania z Rządowego Fundu-
szu Rozwoju Dróg.

Ulica Sportowa będzie kolejną zmo-
dernizowaną drogą w tej części miasta. 
W ubiegłym roku zostały wyremon-
towane: ul. Pułaskiego (za parkiem), 
ul. Karczewska (od granicy Otwocka do 
ul. Ślusarskiego – inwestycja powiato-
wa – wzdłuż ulicy Miasto Otwock zain-
stalowało stylowe latarnie), ul. Andriol-
lego przy parku miejskim i SP nr 12.

Aktualnie trwają też prace projek-
towe związane z modernizacją ul. Ślu-
sarskiego. W planach jest wykonanie 
nie tylko remontu drogi, ale też znacz-
ne zwiększenie liczby miejsc parkin-
gowych wzdłuż jezdni. – Serdecznie 
dziękuję radnym Rady Miasta Otwoc-
ka za dobrą współpracę, dzięki której 
liczba drogowych inwestycji w mieście 
sukcesywnie rośnie – mówi prezydent 
Jarosław Margielski. n

Remont ul. Sportowej
INWESTYCJE | MODERNIZACJA KOLEJNEJ ULICY W OTWOCKU

// Umowę na remont ul. Sportowej w imieniu inwestora podpisał prezydent Jarosław 
Margielski, a w imieniu wykonawcy �rmy Tomiraf, Michał Tomaszewski

// Ulica Sportowa jeszcze w tym roku przejdzie gruntowny remont
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BEZPŁATNA KASTRACJA 
I STERYLIZACJA ZWIERZĄT

Dzięki pozyskanej dotacji z programu 
„Mazowsze dla zwierząt 2023” Miasto 
Otwock przeprowadzi dodatkową akcję 
bezpłatnej sterylizacji oraz kastracji 
kotów i psów, których właścicielami 
są mieszkańcy Otwocka 

– Lato to czas, kiedy zwiększa się liczba 
bezdomnych zwierząt, dlatego tym bardziej 
cieszymy się, że udało się nam pozyskać 
20 tys. zł do�nasowania, na przeprowadzenie 
dodatkowych zabiegów kastracji i sterylizacji 
dla czworonogów – mówi Jakub Grzywacz, 
naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
w Urzędzie Miasta Otwocka. Miasto co roku 
�nansuje z budżetu zabiegi sterylizacji i kastracji 
zwierząt, w tym roku środki na sterylizację 
i kastrację kotów już się skończyły. – Program 
pozwoli na ponowny dostęp do bezpłatnych 
usług dla tych czworonogów. Zostanie on 
uruchomiony latem – informuje naczelnik.
Z darmowej usługi będą mogli skorzystać 
właściciele czworonogów, którzy uiścili opłatę 
za posiadanie psa (12 zł rocznie). Zwierzęta 
będą obowiązkowo czipowane, co jest metodą 
na zapobieganie ich bezdomności i umożliwia 
ich szybsze odnalezienie. – Mamy satysfakcję 
z pozyskanych środków, bo usługi sterylizacji 
i kastracji cieszą się dużym zainteresowaniem, 
czego dowodem jest szybkie wyczerpanie puli 
środków przeznaczonych na koty już wiosną 
tego roku – dodaje naczelnik Grzywacz.
Szczegółowe terminy i wykaz placówek 
świadczących bezpłatne usługi będą 
dostępne na stronie internetowej Urzędu 
Miasta Otwocka: www.otwock.pl 
oraz w wydziale ochrony środowiska 
urzędu miasta, budynek C, pokój nr 4, 
tel. (22) 779 20 01 wew. 171, adres e-mail: 
srodowisko@otwock.pl.

Nabór wniosków w OPS w Otwocku 
trwa do 30 czerwca 2023 r. Są one 

rozpatrywane według kolejności wpły-
nięcia do wyczerpania zapasów węgla. 
Do sprzedania pozostało ok. 15 ton 
ekogroszku i ok. 7,8 tony węgla typu 
orzech.  

Cena węgla w Punkcie Selektyw-
nej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
w Otwocku jest o 200 zł niższa i wyno-
si 1800 zł brutto za tonę (nie obejmu-
je transportu). Przy zakupie opału nie 
obowiązuje limit ilościowy przypada-
jący na jedno gospodarstwo domowe. 
Oznacza to, że niezależnie od tego, czy 
mieszkaniec kupił już węgiel w ilości 
maksymalnej przewidzianej ustawą, 
będzie mógł nabyć dodatkową ilość 
opału bez ograniczeń. 

Przypomnijmy, że Otwock jako je-
den z pierwszych samorządów w Pol-
sce uruchomił punkt sprzedaży węgla 
po preferencyjnych cenach dla miesz-
kańców, zapewniając im tym samym 
ciągłość dostępu do opału dobrej ja-
kości. Było to możliwe dzięki współ-
pracy i zaangażowaniu miejskich 
spółek: Otwockiego Zakładu Energe-
tyki Cieplnej oraz Otwockiego Przed-
siębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 

Punkt składu węgla działa na tere-
nie PSZOK od października 2022 r. Do 
tej pory sprzedano 1120 ton opału. 
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców, Miasto Otwock zapewni-

ło możliwość skorzystania z transportu 
opału do gospodarstwa domowego. 
Została też wprowadzona sprzedaż wę-
gla w 25-kilogramowych workach.

Dzięki sprawnej dystrybucji i pod-
jęciu współpracy z sąsiednimi gmina-
mi mieszkańcy Józefowa, Wiązowny, 
Celestynowa, Sulejówka, Sobień-Jezior 
i Osiecka mogli również skorzystać 
z możliwości zakupu opału w PSZOK 
w Otwocku. Obecnie takie porozumie-
nie obowiązuje jeszcze z Józefowem 
i Wiązowną. n

Ostatni etap sprzedaży węgla

OŚRODEK 
POMOCY SPOŁECZNEJ

ul. Sosnowa 4
poniedziałek w godz. 9-17

wtorek-piątek w godz. 8-16

SKŁAD 
WĘGLA PSZOK
ul. Kraszewskiego 1

wtorek-czwartek w godz. 7-15
piątek 7-12

TEL. 669 970 237

// Punkt składu węgla w otwockim PSZOK-u

10 maja rozpoczął się końcowy etap sprzedaży węgla w PSZOK 
po preferencyjnej cenie. Mieszkańcy kupią ten surowiec taniej do 
31 lipca br. Na składzie pozostało ok. 22,8 tony opału. Aby go nabyć, 
trzeba najpierw złożyć wniosek w Ośrodku Pomocy Społecznej
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PROGRAM SOWA 
– POSTĘP PRAC

Coraz więcej miejskich ulic zyskało 
energooszczędne oprawy ledowe, dzięki 
czemu jest jaśniej i bezpieczniej. 
Trwa modernizacja oświetlenia ulicznego 
w ramach programu SOWA. Stare sodowe 
lampy są systematycznie wymieniane. Stan 
zaawansowania prac montażowych, które 
przeprowadza Otwocki Zakład Energetyki 
Cieplnej, to już 70 proc. Po zakończeniu 
projektu poza oszczędnościami dla miasta 
poprawi się bezpieczeństwo na drogach. 
Informacje o awariach oświetlenia będą 
widoczne w systemie operatora (OZEC). 
Przewidywana wymiana kolejnych 
opraw na LED w ramach programu 
SOWA w rejonie ulic (mogą być 
realizacje części ulic) – czerwiec br.
 – Okrzei, Czerska, Mazurska, Katowicka, 
Poznańska, Olsztyńska, Kartuska, Gdyńska, 
Łukasińskiego, Matejki, Skłodowskiej, 
os. Matejki, Pazińskiego, Tysiąclecia, 
Malborska, Giżycka, Szczecińska, Lubelska, 
Batorego, Przewoska, Lema, Lachowicza, 
Wrocławska, Kołobrzeska, Turystyczna, 
Mickiewicza, Koszykowa, Wierzbowa, 
Kraszewskiego, Brzozowa, Świderska, 
Zaciszna, Wiślana, Rysia, Kąpielowa, 
Chełmska, Białołęcka, Bracka, Jodłowa, 
Braniewskiego, Gałczyńskiego, Korczaka, 
rondo Kraszewskiego/Batorego, Wysockiego, 
Nałkowskiej, Portowa, Rycerska, Górna, 
rondo Fromczyn, Ambasadorska, Chrobrego, 
Wczasowa, Słoneczna, Sołecka, Czecha, 
Letnia.

Trwający kryzys energetyczny, ro-
snące rachunki za gaz i ogrzewanie 

są wyzwaniem nie tylko dla indywidu-
alnych odbiorców, lecz także przed-
siębiorców. Dlatego miejska spółka 
Otwocki Zakład Energetyki Cieplnej 
podjęła działania, aby w tej trudnej sy-
tuacji pomóc lokalnym �rmom, sklepi-
karzom, zakładom pracy instytucjom 
i obniżyć ceny taryf za energię.

Było to możliwe dzięki racjonalnej 
polityce zarządzania miejską spółką, 
która nie stosuje kontraktów długo-
terminowych przy zakupie gazu, tylko 
podpisuje umowy np. co miesiąc, żeby 
zejść jak najbardziej z cen. To pozwoli 
na zakup energii w bardzo korzystnej 
cenie.

– OZEC kupuje bezpośrednio gaz od 
PGNiG w transzach miesięcznych albo 
nawet jednodniowych. Jest to pew-
ne ryzyko, które w naszym przypadku 
się opłaciło. Nie podpisujemy jak inne 
ciepłownie kontraktów długotermino-
wych, tylko sami kupujemy gaz w obro-
cie detalicznym – mówi prezes OZEC-u 
Krzysztof Balcerzak. 

Kupowanie gazu w systemie okre-
sowym daje możliwość „wstrzelenia się” 
w najkorzystniejszą cenę na rynku. Dzię-
ki temu zostały wprowadzone obniżki 
taryf dla �rm i instytucji z 298 zł za 1 GJ 
na 168 zł. I nie jest to ostatnia obniżka 
w tym roku. – Będziemy jeszcze raz wy-
stępować do Urzędu Regulacji Energe-
tyki o zmianę stawek, żeby przed sezo-
nem grzewczym ceny były jeszcze niższe 
– informuje prezes Balcerzak.

Jednocześnie informujemy, że obec-
ne ceny ciepła dla gospodarstw domo-
wych zgodnie z nowelizacją ustawy 
z 8 lutego br. będą obowiązywać do 
31 grudnia 2023 r. n

OZEC dostarcza ciepło 
po niższej cenie

n wytwarzania – o 38 proc.
n przesyłu – o 31 proc.

OBNIŻENIE CENY 
CIEPŁA PRZEZ 
OZEC

Od 1 czerwca 2023 r. ciepło dla �rm i instytucji, które są odbiorcami 
energii dostarczanej przez Otwocki Zakład Energetyki Cieplnej, jest 
tańsze średnio o 31 i 38 proc. – To pierwsza, ale nie ostatnia obniżka taryf 
w tym roku – zapowiada prezes OZEC-u Krzysztof Balcerzak

// Siedziba Otwockiego Zakładu Energetyki Cieplnej przy ul. Andriollego 64
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3 czerwca ruszył nowy sezon 
Otwockiego Roweru Miejskiego. 
Na miłośników dwóch kółek 
czekają pewne zmiany 
w kwestii wypożyczania 
i zwrotów jednośladów

Miejskie rowery towarzyszą miesz-
kańcom Otwocka już od kilku lat. 

Przez najbliższe cztery sezony opera-
torem systemu Otwocki Rower Miejski 
będzie �rma NextBike, z którą miasto 
podpisało umowę do 2026 roku.  Do-
starczy 70 nowych rowerów dla doro-
słych i 8 nowych jednośladów dla dzie-
ci. Będą one rozlokowane w 10 stacjach 
na terenie miasta (patrz ramka). Stacja 
przy SP nr 8 zostanie uruchomiona po 
3 czerwca br. 

Pierwsze 20 minut wypożyczenia 
roweru ze stacji jest bezpłatne. Za ko-
lejne minuty są już pobierane opłaty. 
Za zwrot jednośladu poza stacją, ale 
w strefie systemu, czyli na terenie 
miasta, została wprowadzona nowa 
opłata w wysokości 50 zł. W przypad-
ku pozostawienia roweru poza strefą 
jest to koszt 200 zł. Przy czym nie wol-
no zostawić jednośladu na terenach 
leśnych i w pobliżu zbiorników wod-
nych. 

Od tego sezonu wszystkie rowe-
ry zostały przekształcone z trzeciej na 
czwartą generację, dzięki czemu można 
je wypożyczać przez aplikację mobilną, 
terminal albo kontakt z Biurem Obsługi 
Klienta.  Wszystkie jednoślady są wypo-
sażone w GPS, mają też blokadę o-lock, 
bez której zamknięcia nie można zakoń-
czyć wypożyczenia. 

Aplikacja mobilna systemu Otwocki 
Rower Miejski jest do pobrania m.in. na 
stronie internetowej www.otwockiro-
wer.pl. Zachęcamy również do zapo-
znania się tam z nowym regulaminem 
wypożyczalni, który obowiązuje od 
3 czerwca br. Zakończenie sezonu ro-
werowego to 31 października br. n

Zapraszamy na rower miejski  

1) skwer Lennestadt / park miejski,
2) osiedle Morskie Oko 
(u zbiegu ulic Generalskiej i Hallera),
3) PKP Śródborów 
(u zbiegu ulic Armii Krajowej i Narutowicza),
4) PKP Świder (przy ul. Jasnej),
5) skwer 7. Pułku Ułanów,
6) rondo Żołnierzy AK IV Rejonu Otwock 
– Fromczyn,
7) plaża miejska (przy ul. Turystycznej),
8) ul. Samorządowa 
(u zbiegu ulic Żeromskiego i Borowej),
9) teren Medycznej Szkoły Policealnej 
„Medyk” przy ul. Andriollego,
10) Wólka Mlądzka – przy SP nr 8.

STACJE 

Otwock nie ma na większości terenów 
kanalizacji burzowej, przez co borykał 

się z problemem potężnych rozlewisk na 
drogach. Nic dziwnego, że zyskał miano 
„Wenecji Mazowsza”. Teraz dzięki konkret-
nym działaniom podejmowanym przez 
prezydenta Jarosława Margielskiego i Radę 
Miasta Otwocka rozlewiska odchodzą w 
zapomnienie. 

Realizowany jest właśnie projekt mo-
dernizacji odwodnienia ulic. – Przeprowa-
dziliśmy już prace w rejonie ul. Staszica (przy 
rondzie Sybiraków), ul. Karczewskiej i Hożej, 
Czaplickiego i Warszawskiej – informuje 
Kamil Mazek zastępca naczelnika Wydzia-
łu Inwestycji w Urzędzie Miasta Otwocka. 
W ramce lista kolejnych lokalizacji. – Z uwagi 

na liczne inwestycje w centrum miasta oraz 
wynikające z tego powodu utrudnienia w ru-
chu drogowym, prace będą realizowane tak, 
aby zapewnić płynną komunikację. Moder-
nizacja odwodnień jest realizowana w poro-
zumieniu z Powiatem Otwockim, bo znaczą-
cy zakres działań dotyczy dróg powiatowych 
jest na terenie Otwocka – dodaje naczelnik. 

Prace prowadzone są przy wspar-
ciu miejskiej spółki OPWiK oraz ZGM, by 
ograniczyć koszty zadania. Przebudowa 
odwodnień realnie wpłynie na poprawę 
stanu dróg, ich przejezdność po deszczach 
oraz bezpieczeństwo uczestników ruchu. 
A hasło „Wenecja Mazowsza” będzie koja-
rzone z Otwockiem wyłącznie ze względu 
na walory estetyczne i turystyczne. n

Żegnamy „Wenecję Mazowsza”

n  do 20 minut – bezpłatnie
n  od 21 do 60 minut – 1 zł
n  od 61 do 120 minut – 3 zł
n  od 121 do 180 minut – 5 zł
n  od 181 do 240 minut oraz każda kolej-
na godzina – 7 zł
Infolinia: +48 22 123 06 49

OPŁATY

n  przy skrzyżowaniu ul. Kołłątaja i Zielnej,
n  na ul. Kołłątaja za stacją benzynową, 
n  na ul. Filipowicza, 
n  na ul. Poniatowskiego przy ZUS,
n  na ul. Turystycznej,
n  na ul. Andriollego przy skrzyżowaniu 
z ul. Poniatowskiego, 
n  na ul. Jagienki i ul. Kazimierza,
n  na ul. Matejki.

ROZLEWISKA 
DO LIKWIDACJI

INWESTYCJE | LIKWIDACJA ROZLEWISK NA ULICACH MIASTA

Trwa modernizacja odwodnień na ulicach Otwocka, tak aby jak najskuteczniej zlikwidować problem rozlewisk 
po deszczu w naszym mieście. Pierwsze efekty prac są już widoczne
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Dzięki pozyskanemu przez miasto 
do�nansowaniu w wysokości 
ponad 11 mln zł na terenie 
otwockich szkół powstaną 
hale sportowe z zapleczem. 
Na poprawę warunków 
infrastruktury sportowo-
rekreacyjnej może liczyć 
siedem podstawówek. Z nowych 
obiektów będą korzystać nie 
tylko uczniowie, ale i mieszkańcy

Poprawa warunków nauczania 
w miejskich placówkach oświato-

wych w Otwocku, to jeden z priorytetów 
realizowanych konsekwentnie przez 
obecnego prezydenta i radę miasta. 
Po kompleksowej termomodernizacji 
budynków szkół i przedszkoli, wybudo-
waniu nowej siedziby SP nr 8 w Otwoc-
ku-Wólce Mlądzkiej na poprawę i rozwój 
mogą liczyć szkolne obiekty sportowe. 

Miasto Otwock w pierwszej edycji 
ogłoszonego przez Ministerstwo Spor-
tu i Turystyki programu „Olimpia” (na 
100-lecie pierwszych występów repre-
zentacji Polski na igrzyskach olimpij-
skich) aplikowało o do�nansowanie 
na budowę siedmiu hal łukowych przy 
szkołach. Udało się pozyskać w sumie 
aż 11 mln 329 tys. 993 zł na realizację 
tych inwestycji na terenie wszystkich 
zgłoszonych szkół. Przyznane wspar-
cie �nansowe przeznaczone jest na 
budowę zadaszonych hal sportowych 
z zapleczem na istniejących boiskach 
wielofunkcyjnych. W przypadku SP 
nr 9 będzie to inwestycja, na którą 
uczniowie, ale także okoliczni mieszkań-
cy czekają od lat, gdyż w obecnym bu-
dynku szkoły nie ma sali gimnastycznej. 

Dotacja z ministerstwa sportu po-
kryje do 70 proc. wydatków związanych 
z inwestycją. Hale będą wyposażone 
w niezbędne zaplecze sanitarno-szat-
niowe, które zostanie zlokalizowane 
w bryle hali, poza przypadkami, kiedy 
możliwe jest zapewnienie dostępu do 
już istniejącego zaplecza w szkole, przy 
której usytuowana ma być hala. Taka sy-
tuacja jest w SP nr 12 i SP nr 4. W halach 
znajdą miejsce również mobilne strzel-
nice laserowe (wirtualne) na minimum 
cztery stanowiska strzeleckie, możliwe 
do rozkładania i instalowania na hali 
na czas prowadzenia zajęć strzeleckich. 
W obiektach będzie można także usta-

wić mobilną scenę – wszystko po to, 
by możliwości ich wykorzystania było 
wiele.

Budowa łukowych hal o stałej kon-
strukcji będzie realizowana przy szko-
łach, których boiska spełniają wymogi 
techniczne, co było warunkiem przy 
składaniu przez miasto wniosku o do�-
nansowanie.

 – Analizowaliśmy możliwość skła-
dania wniosków o hale sportowe przy 
wszystkich szkołach podstawowych  w 
Otwocku, ale niestety z uwagi na loka-
lizację istniejących obiektów kubatu-
rowych, konieczność dostosowania lo-
kalizacji hali do aktualnych warunków 
technicznych i zaplanowane już inwe-
stycje możliwe było złożenie wniosku 
na siedem obiektów – wyjaśnia Kamil 
Mazek, zastępca naczelnika Wydziału 
Inwestycji w Urzędzie Miasta Otwocka.

Dotychczas dostępne dla otwockiej 
społeczności boiska będą zadaszone, 
a przez to sprzyjające uprawianiu spor-
tu bez względu na warunki atmosfe-
ryczne. W ciepłe i słoneczne dni boki 
hal będzie można otwierać, pozosta-
wiając chroniące od słońca zadaszenie. 

 – Realizacja tych inwestycji to bar-
dzo ważny krok w rozwoju otwockiej 
oświaty. Dzięki temu poprawimy do-
stęp do nowoczesnej przyszkolnej 
infrastruktury sportowej uczniom, 
ale umożliwimy też sportowy rozwój 
i aktywność �zyczną naszym miesz-
kańcom. Dziękuję za okazane wsparcie 
minister rodziny i polityki społecznej 
pani Anicie Czerwińskiej i ministrowi 
sportu i turystyki panu Kamilowi Bort-
niczukowi – mówi prezydent Otwocka 
Jarosław Margielski. n

Nowe hale sportowe przy szkołach
INWESTYCJE | OGROMNE DOFINANSOWANIE NA BUDOWĘ WIELOFUNKCYJNYCH OBIEKTÓW 

n SP nr 1 – 1 mln 899 tys. 999zł
n SP nr 2 – 1 mln 699 tys. 999 zł
n SP nr 4 – 1 mln 369 tys. 999 zł
n SP nr 5 – 1 mln 899 tys. 999 zł
n SP nr 6 – 1 mln 699 tys. 999 zł
n SP nr 9 – 1 mln 629 tys. 999 zł
n SP nr 12 – 1 mln 129 tys. 999 zł

PRZYZNANE 
DOTACJE

// Przykładowe wizualizacje hali łukowej, widok w środku i na zewnątrz
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Zbigniew B., były prezes 
spółki Dorex, która miała 
wybudować galerię handlową 
w centrum Otwocka, został 
zatrzymany przez policję za 
oszustwa podatkowe w sprawie 
tzw. wielkiej dziury. 64-latka 
skazano na 2 lata i 6 miesięcy 
pozbawienia wolności

Zbigniew B. był poszukiwany listem 
gończym i ukrywał się przed wy-

miarem sprawiedliwości od 2019 roku. 
Ciągle zmieniał miejsce zamieszkania, 
co utrudniało namierzenie go przez po-
licję. – Przełom w sprawie nastąpił kilka 
dni temu, kiedy funkcjonariusze ustalili, 
że poszukiwany może przemieszczać 
się po Warszawie. Mężczyzna wpadł 
w ręce policjantów w centrum han-
dlowym. Był wyraźnie zaskoczony po-
licyjną akcją – poinformowała 18 maja 
mł. asp. Paulina Harabin z KPP w Otwocku.

KARA ZA OSZUSTWA
64-latek po zatrzymaniu został dopro-
wadzony do zakładu karnego, gdzie od-
siedzi wyrok za oszustwa podatkowe. 
Sprawa dotyczyła m.in. „wielkiej dziury” 
w Otwocku. 64-latek, będąc prezesem 
spółki Dorex, doprowadził do uszczuple-
nia podatku od towarów i usług o war-
tości blisko 3,5 mln zł. Nie stawił się do 
odbycia zasądzonej kary, dlatego otwocki 
sąd wydał za nim list gończy, a kryminalni 
z KPP w Otwocku rozpoczęli poszukiwania. 

– Wielu mieszkańców naszego mia-
sta odczuwa teraz satysfakcję. Chociaż-
by ze względu na to, że główny sprawca 
tego symbolu marazmu, beznadziejno-
ści i bałaganu w centrum Otwocka po 
kilkunastu latach – kiedy mieszkańcy 
widywali go w luksusowych samo-
chodach za kilkaset tysięcy złotych, 
uśmiechniętego, nie robiącego sobie 

nic z tego, co wyrządził mieszkańcom 
na prawie 17 lat – został doprowadzony 
do zakładu karnego. Jest to powód do 
poczucia sprawiedliwości wśród miesz-
kańców, że osoba za to odpowiedzialna 
odbędzie zasłużoną karę – komentuje 
prezydent Jarosław Margielski.

NIEUCZCIWY INWESTOR 
Przypomnijmy, że Zbigniew B. w stycz-
niu 2006 roku, reprezentując spółkę 
Dorex, w ramach zawartej umowy nabył 
prawo użytkowania wieczystego terenu 
w centrum Otwocka. Z ramienia miasta 
podpisał ją wtedy prezydent Otwocka 
Andrzeja Szaciłło, który nałożył na inwe-
stora obowiązek wybudowania galerii 
handlowej w ciągu trzech lat. Gdyby nie 
udało się tego zrobić, Miasto Otwock 
zgodnie z umową miałoby prawo wyga-
sić użytkowanie wieczyste �rmie Dorex, 
którą reprezentował Zbigniew B.

Inwestycja nie została zrealizowana 
w terminie. Mimo to w styczniu 2009 
roku ówczesny prezydent Zbigniew 
Szczepaniak podjął decyzję o wydłu-
żeniu inwestorowi terminu zakończe-
nia budowy galerii. Zrobił to bez żad-
nego zabezpieczenia interesu miasta. 
Budowy nie ukończono, a mieszkańcy 
Otwocka zostali skazani na widok ster-
czących drutów za blaszanym ogrodze-
niem na prawie 17 lat. 

PRZEŁOM W SPRAWIE 
„WIELKIEJ DZIURY”

Kluczowe w rozwiązaniu problemu 
„wielkiej dziury”, która szpeciła cen-
trum Otwocka, było odkrycie w czerw-
cu 2018 roku przez ówczesnego prze-
wodniczącego Rady Miasta Otwocka, 
a obecnego prezydenta Jarosława 
Margielskiego, że obiekt jest samowolą 
budowlaną. W tym samym roku miasto, 
po 12 latach batalii sądowej, odzyska-
ło prawo użytkowania wieczystego do 

ok. 2/3 terenu. Pozostawał jednak pro-
blem z naniesieniami na nieruchomości 
i możliwym odszkodowaniem dla inwe-
stora z tego tytułu. Dlatego tak ważna 
była decyzja PINB nakazująca rozbiórkę 
pozostałości po inwestycji, która zosta-
ła wydana po tym, jak radni z klubu PiS 
złożyli zawiadomienie, że jest to samo-
wola budowlana.

ZIELONY TEREN W CENTRUM
Rozbiórka pierwszej części „wielkiej dziu-
ry” rozpoczęła się 15 maja 2021 r. Równo-
legle prezydent prowadził negocjacje 
z Warszawskim Bankiem Spółdzielczym 
w sprawie odkupienia środkowej czę-
ści, aby miasto mogło być właścicielem 
całej nieruchomości. Finalnie brakują-
ca działka została odkupiona od ban-
ku 28 czerwca 2022 roku za niecałe 
7 mln 200 tys. zł. To bardzo dobra cena, 
zważywszy na fakt, że zaledwie dwa 
lata wcześniej za tę samą działkę bank 
zapłacił ponad 13 mln zł. 

Przed podpisaniem aktu notarial-
nego rada miasta podjęła uchwałę 
w sprawie nabycia od banku nierucho-
mości. Przeciw zagłosował radny Dariusz 
Piętka. Od głosu wstrzymali się radni 
Przemysław Bogusz i Ireneusz Wojtasik. 
Radny Ireneusz Paśniczek był obecny na 
sesji, ale odmówił udziału w głosowaniu.

„Wielka dziura” w centrum Otwocka 
straszyła do 20 grudnia 2022 roku, kiedy 
to zakończył się ostatni etap rozbiórki 
pozostałości po niedokończonej budo-
wie galerii. Dziś teren został uporządko-
wany i oddany mieszkańcom, aby znów 
mógł tętnić życiem. Stał się miejscem 
spotkań i spędzania wolnego czasu. Nie 
byłoby to możliwe, gdyby nie działa-
nia i współpraca prezydenta Jarosława 
Margielskiego z Radą Miasta Otwocka, 
co doprowadziło do likwidacji „wielkiej 
dziury”. Z tego terenu mogą teraz korzy-
stać mieszkańcy Otwocka. n

Sprawca „wielkiej dziury” w więzieniu
SĄD | BYŁY PREZES SPÓŁKI USŁYSZAŁ WYROK ZA OSZUSTWA PODATKOWE

//Zbigniew B. zatrzymany przez policjantów z KPP w Otwocku// „Wielka dziura” szpeciła centrum Otwocka przez prawie 17 lat
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Zaczęliśmy od mniejszych drzew, 
a na końcu przesadzona została 
kilkumetrowa sosna. To specjali-

styczne urządzenie doskonale sprawdzi 
się w naszych warunkach. Pozwoli oca-
lić wiele drzew, które w wyniku prowa-
dzonych inwestycji na terenie Otwocka 
– także tych komercyjnych – mogą być 
przeznaczone do wycinki. Ponadto dzię-
ki przesadzarce w szybki i efektowny 
sposób możemy zazielenić teren – mówi 
prezydent Jarosław Margielski. 

Otwock posiada największy dostęp-
ny model umożliwiający przesadzanie 

drzew o obwodzie do 40 cm. Urządze-
nie składa się z głowicy, na której są za-
montowane cztery zaokrąglone łopaty 
w kształcie czworoboku. Ustawione są 
tak, że po wbiciu w glebę, przy pomocy 
siłowników hydraulicznych, ich wierz-
chołki stykają się, odcinając stożkową 
bryłę korzeniową. Wysięgnik jest pod-
noszony hydraulicznie wraz z łopatami 
i wykopanym drzewem razem z korzenia-
mi. Czas przesadzania to ok. 20-30 min. 

Zakup przesadzarki za 140 tys. zł 
szybko zwróci się miastu, gdyż zlece-
nie takiej usługi firmie zewnętrznej to 

koszt ok. 7-15 tys. zł (za przesadzenie 
jednego drzewa). Dodatkowo miejska 
spółka może świadczyć takie usługi 
na zewnątrz i pozyskiwać środki dla 
miasta. Z przesadzarki będą mogli 
korzystać także mieszkańcy Otwocka. 
Będą musieli zgłosić się w tym celu do 
urzędu miasta. 

– Przesadzarka do drzew będzie 
bez wątpienia w częstym użyciu, jak na 
„miasto z dobrym klimatem” przystało 
i w imię ochrony tego, co w Otwocku naj-
cenniejsze – pięknych i wszechobecnych 
sosen – mówi prezydent Margielski. n

Miasto przesadza
EKOLOGIA | WIĘCEJ ZIELENI W OTWOCKU DZIĘKI OCHRONIE DRZEWOSTANU

Miasto Otwock jako jeden z pierwszych samorządów w okolicy zakupiło przesadzarkę 
do drzew, dzięki której będzie można uratować je przed wycinką. Pierwsze efekty 
przesadzania sosen już widać przy nowej ścieżce rowerowej wzdłuż ul. Andriollego

// Pierwsze przesadzone sosny rosną przy ścieżce rowerowej na wysokości dawnej Zieleni Miejskiej przy ul. Andriollego
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O możliwości występowania na 
terenie Otwocka podziemnych 
gorących źródeł mówił gło-

śno już kilkanaście lat temu ówczesny 
miejski radny Marian Pokrywka. Klu-
czowym dokumentem była wykonana 
pod koniec 2005 r. prognoza możliwo-
ści pozyskiwania wód geotermalnych 
w Otwocku, z której wynika, że pod 
ziemią znajdują się duże jej pokłady. 
Dokumentacja nie spotkała się jednak 
z zainteresowaniem ze strony ówcze-
snych władz miasta. Finalnie przeleżała 
w urzędowych szu�adach 13 lat. 

UMOWA I DOFINANSOWANIE
Temat został reaktywowany przez Radę 
Miasta Otwocka poprzedniej kadencji. 
Były radny Marian Pokrywka przekazał 
dokumenty ówczesnemu przewodni-
czącemu rady miasta, a obecnemu pre-

zydentowi Jarosławowi Margielskiemu, 
który z wielkim entuzjazmem odniósł 
się do pomysłu sprzed kilkunastu lat. 
Dzięki pomocy poseł Anity Czerwiń-
skiej nawiązano współpracę z Pań-
stwowym Instytutem Geologicznym, 
wykonano powtórne analizy, które po-
twierdziły wysoki potencjał geotermii 
w Otwocku. Wówczas obecny prezy-
dent rozpoczął starania o pozyskanie 
do�nansowania do budowy specjali-
stycznego odwiertu. 

Dzięki bezzwrotnemu wsparciu do-
tacyjnemu w wysokości 11,5 mln zł 
z Narodowego Funduszu Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej miasto może 
rozpocząć projekt geotermii, bez naraża-
nia na tak duże koszty budżetu miasta. 
Otrzymane do�nansowanie stanowi 100 
proc. wartości netto projektu. VAT miasto 
będzie odzyskiwać w kolejnych latach. 

We wrześniu 2022 r. została pod-
pisana umowa na inżyniera kontrak-
tu z �rmą Geotermia Polska sp. z o.o., 
którą reprezentował prezes zarządu 
Łukasz Białczak. 17 maja br. prezydent 
Jarosław Margielski podpisał umowę 
z prezesem zarządu Arkadiuszem 
Biedulskim i członkiem zarządu Ja-
nuszem Dańdą z �rmy UOS Drilling, 
która zrealizuje odwiert geotermalny 
w Otwocku. W wydarzeniu uczestniczy-
li także: przewodnicząca Rady Miasta 
Otwocka Monika Kwiek, przedstawicie-
le Rady Miasta Otwocka, wiceminister 
klimatu i środowiska Anna Łukaszew-
ska-Trzeciakowska, sekretarz stanu 
w Ministerstwie Rodziny i Polityki Spo-
łecznej poseł Anita Czerwińska, szef 
gabinetu politycznego Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji i radny 
sejmiku województwa mazowieckie-

Rusza odwiert geotermalny 
ŚRODOWISKO | SZANSA NA POWRÓT DO UZDROWISKOWYCH KORZENI MIASTA 

17 maja w Teatrze Miejskim im. Stefana Jaracza w Otwocku odbyło się uroczyste 
podpisanie umowy z �rmą, która wykona odwiert geotermalny na terenie dawnej 
Zieleni Miejskiej przy ul. Andriollego. To duża szansa na rozwój miasta, bo wody 
geotermalne mogą być zastosowane nie tylko do celów rekreacyjnych, ale także 
leczniczych i ciepłowniczych

// Zaproszeni goście, przedstawiciele wykonawcy, prezydent Jarosław Margielski, przewodnicząca rady miasta Monika Kwiek, radni 
Rady Miasta Otwocka oraz skarbnik miasta Alicja Matuszewska z podpisaną umową na wykonanie odwiertu geotermalnego
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go Michał Prószyński, wiceprezydent 
Otwocka Paweł Walo, skarbnik miasta 
Alicja Matuszewska, przedstawiciele 
oświaty, miejskich spółek i jednostek 
organizacyjnych, instytucji, Urzędu 
Miasta Otwocka, a także były radny 
Marian Pokrywka. 

 – Dziękuję wiceminister rodziny 
i polityki społecznej Anicie Czer-
wińskiej za wsparcie dla projektu 
geotermii w Otwocku, tak ważne 
zwłaszcza w jego początkowej fazie. 
Dziękuję również obecnej na uroczy-
stości wiceminister klimatu i środo-
wiska Annie Łukaszewskiej-Trzeciakow-
skiej, która bardzo celnie podkreśliła, 
że wąż Eskulapa, symbol witalności 
i zdrowia, widniejący w herbie naszego 
miasta ma szansę na powrót odzyskać 
swoje znaczenie. Dziękuję radnym po-
przedniej i obecnej kadencji, z prze-
wodniczącą Moniką Kwiek na czele, za 
współpracę przy uruchomieniu tego 
olbrzymiego przedsięwzięcia. Dziękuję 
również radnemu Marianowi Pokrywce 
za inspirującą postawę i rzeczowe roz-
mowy – mówił po podpisaniu umowy 
prezydent Jarosław Margielski.

PLANOWANE PRACE
Wykonawca zamierza wejść na te-
ren dawnej Zieleni Miejskiej w dru-
giej połowie sierpnia. Jeżeli termin 
ten będzie zachowany, to odwiert za-
cznie się do połowy września i potrwa 
ok. 2-3 miesięcy. Wysokość wiertni to 
ok. 38-40 m. Odwiert zostanie wykonany 
do głębokości 1,65 km – to jest poziom 
jury dolnej, gdzie spodziewamy się bar-
dzo dużych pokładów wód geotermal-
nych o wysokiej jakości i szacowanej tem-
peraturze od 40 do 45 st. Ich zastosowań 
jest wiele (patrz ramka), wykorzystuje 
się je m.in. do celów ciepłowniczych (po 
sąsiedzku, gdzie będzie odwiert jest wy-
konana sieć ciepłownicza), do ogrzewa-
nia basenu (są już wykonane przepusty 
w ul. Andriollego).

Jakie uciążliwości będą z tym zwią-
zane? Odwiert musi być wykonywany 
24 h przez siedem dni w tygodniu, co 
wiąże się z hałasem. Na czas prowa-
dzonych prac teren, w tym parking, 
będzie wyłączony z użytkowania, 
w tym parking. Wjazd na teren budo-
wy zaplanowano od strony ul. Puła-
skiego. Całość zaplecza technologicz-
nego zostanie odgrodzona ekranami 
dźwiękochłonnymi. Prace zrealizuje 
doświadczony wykonawca, który prze-
prowadzał takie odwierty w wielu miej-
scach w Polsce, także w centrach miast. 
Stara się kwestie hałasu maksymalnie 
zminimalizować, m.in. dzięki ustawio-
nym ekranom dźwiękochłonnym wo-
kół placu budowy. Taki wymóg został 

również postawiony mu przez Miasto 
Otwock, z uwagi na bliskość SP nr 12 i 
osiedla mieszkaniowego. 

MIASTO UZDROWISKO
Projekt geotermii to przede wszyst-
kim bardzo ważny krok, aby ubiegać 
się o status miasta uzdrowiska. Jed-
nym z wymogów jest surowiec kopal-
ny wykorzystywany na cele lecznicze, 
w tym wypadku wody geotermalne. 

 – Geotermia w Otwocku to ka-
mień milowy w rozwoju w kierunku 
miasta rekreacyjnego i uzdrowisko-
wego. Przyzwyczailiśmy się przez 
ostatnie lata do występowania w roli 
rezerwowych, patrząc jak inne miasta 
o podobnym potencjale z warszaw-
skiego obwarzanka sukcesywnie się 
rozwijają. Dlatego tętniące życiem 
centrum, kompleks basenowy, re-
montowane drogi, a teraz także od-
wiert geotermalny są czynnikami, 
które na nowo przywracają wiarę 
w nasze wspaniałe miasto. Miasto 
o unikalnym położeniu, z olbrzymim 
potencjałem i fantastycznymi warun-
kami do rozwoju. Otwock, z którego 
możemy być dumni – komentuje pre-
zydent Margielski. n

nniższe ceny za ogrzewanie i CWU dla mieszkańców Otwocka podłączonych 
do kotłowni OZEC,
npozyskiwanie własnych mineralnych wód pitnych,
nwykorzystanie wód geotermalnych do celów leczniczych,
n ciepło z odnawialnych źródeł energii,
nperspektywa niższych kosztów utrzymania przyszłego kompleksu basenowego,
n rozwój funkcji rekreacyjno-turystycznej i nawiązanie do korzeni uzdrowiskowych miasta.

ZASTOSOWANIE WÓD 
GEOTERMALNYCH 

// Przykładowa wieża wiertnicza 

// Umowę na wykonanie odwiertu w Otwocku podpisali prezydent Jarosław Margielski, 
prezes zarządu Arkadiusz Biedulski oraz członek zarządu Janusz Dańda z UOS Drilling SA.
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Od wielu lat sprawa funkcjo-
nujących na terenie Otwocka 
i w bezpośredniej okolicy miasta 

instalacji do przetwarzania odpadów 
i gospodarowania nimi budzi duże kon-
trowersje wśród mieszkańców. W tym 
czasie wielokrotnie zgłaszali do władz 
Miasta Otwocka problem dotyczący są-
siedztwa �rm śmieciowych, żaląc się na 
uciążliwości wynikające z funkcjono-
wania tych zakładów.

PODJĘTE DZIAŁANIA
Od początku tej kadencji samorzą-
du działania prezydenta Jarosława 
Margielskiego i Rady Miasta Otwoc-
ka doprowadziły do rozbudowania 
instalacji odgazowującej na terenie 
składowiska odpadów w Otwocku-
-Świerku. Co, przy jednoczesnym 
przestrzeganiu instrukcji składo-
wania odpadów, istotnie ograni-
czyło emisję odorów ze składowi-
ska Amest Otwock (dawniej Sater 
Otwock). 

To jednak nie koniec uciążliwości dla 
mieszkańców z uwagi na sąsiedztwo in-
nej �rmy odpadowej zlokalizowanej przy 
granicy z Miastem Otwock. Dlatego też 
prezydent podjął kolejne kroki w sprawie  
działalności PPHU Lekaro. 

W oparciu o analizę obowiązują-
cych przepisów i stanu faktycznego 
wykrył rażące i bardzo poważne nie-
prawidłowości na terenie tego przed-
siębiorstwa, o których powiadomił 
prokuraturę, zgłaszając możliwość 
popełnienia przestępstwa przez PPHU 
Lekaro.

W zawiadomieniu do prokuratury 
podnosi, że od lipca 2013 r. do czerwca 
2022 r. �rma Lekaro wprowadziła pośred-
nie zagrożenie dla bezpieczeństwa ener-
getycznego Państwa i bezpośrednie za-
grożenie dla zdrowia i życia ludzi poprzez 
eksploatację terenu strefy kontrolowanej 
gazociągu wysokiego ciśnienia oraz stre-
fy pod linią wysokiego napięcia 400 kV.

W uzasadnieniu do zawiadomienia 
prezydent Jarosław Margielski przed-
stawił następującą argumentację.

BLISKOŚĆ GAZOCIĄGU 
Budynki i obiekty hali przemysłowych 
sortowni odpadów są zlokalizowa-
ne bezpośrednio w obszarze strefy 
kontrolowanej gazociągu wysokie-
go ciśnienia. Obiekty te wybudowa-
no lub rozbudowywano niezgodnie 
z Rozporządzeniem Ministra Gospo-
darki z 26 kwietnia 2013 r. w spra-
wie warunków technicznych, jakim 

powinny odpowiadać sieci gazowe 
i ich usytuowanie, sprowadzając tym 
samym bezpośrednie zagrożenie dla 
zdrowia i życia ludzi i pośrednie dla 
bezpieczeństwa energetycznego.

Ruch pojazdów ciężkich odbywa się 
bezpośrednio po osi przebiegu prze-
wodu gazociągu wysokiego ciśnienia 
śr. 500 MOP  5.0 MPa  Rembelszczyzna 
– Wronów oraz gazociągu śr. 500 MOP  
5.5 MPa  Mory – Wola Karczewska. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisa-
mi prawa wszelki ruch pojazdów oraz 
maszyn i urządzeń po osi oraz stre�e 
kontrolowanej gazociągu powinien 
być uzgodniony z operatorem sieci ga-
zowej. Ruch pojazdów występujący 
na skutek prowadzenia działalności 
przez PPHU Lekaro może spowodo-
wać bezpośrednie rozszczelnienie 
gazociągu wysokiego ciśnienia oraz 
wystąpienie wybuchu lub pożaru 
znacznych rozmiarów, a także po-
średnio wpływa na bezpieczeństwo 
energetyczne Państwa.

Odpady są gromadzone w pry-
zmach bezpośrednio na osi przewodu 
gazociągu śr. 500 MOP  5.5 MPa  Mory 
– Wola Karczewska oraz na osi prze-
wodu gazociągu śr. 500 MOP  5.0 MPa  
Rembelszczyzna – Wronów (zał. 1,5) 

Prezydent interweniuje 
w sprawie Lekaro
SĄD | AKT OSKARŻENIA PRZECIWKO FIRMIE ODPADOWEJ

Prezydent Otwocka złożył zawiadomienie do prokuratury dotyczące podejrzenia 
wystąpienia nieprawidłowości i istniejącego zagrożenia na terenie funkcjonowania �rmy 
PPHU Lekaro. Prokuratura po zapoznaniu się z otrzymanymi materiałami skierowała do 
sądu akt oskarżenia przeciwko Jolancie Z., właścicielce instalacji

//  Odpady składowane przez PPHU Lekaro na osi zaznaczonego przebiegu gazociągu wysokiego ciśnienia
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niezgodnie z Rozporządzeniem Mini-
stra Gospodarki z 26 kwietnia 2013 r. 
To sprowadza bezpośrednie zagroże-
nie uszkodzenia konstrukcji gazociągu, 
która może skutkować wybuchem oraz 
pożarem znacznych rozmiarów.

ZAGROŻENIE POŻAROWE 
Ponadto przez teren sortowni PPHU 
Lekaro przebiega linia wysokiego na-
pięcia 400kV Kozienice – Miłosna, pod 
którą bezpośrednio są składowane od-
pady w wysokich pryzmach, co stwa-
rza bezpośrednie ryzyko wystąpienia 
pożaru (mogącego nastąpić także 
w wyniku samozapłonu). Magazynowa-
nie lub składowanie odpadów przez spół-
kę PPHU Lekaro pod liniami wysokiego 
napięcia uniemożliwia przeprowadzenie 
ewentualnej akcji gaśniczej ze względu 
na możliwość porażenia strażaków lub 
osób prowadzących czynności ratunko-
we prądem na skutek wytworzenia łuku 
elektrycznego od przewodów 400 kV. 

Prowadzenie działalności na tym 
konkretnym obszarze, usytuowanie hal 
oraz budynków sortowni, a ponadto 
tworzenie pryzm, na których składowa-
ne są odpady, niesie realne zagrożenie 
związane z wybuchem lub pożarem 
znacznych rozmiarów. 

Z przedstawionych materiałów wy-
nika, że firma PPHU Lekaro dopuściła 
się możliwości wystąpienia zniszcze-
nia mienia wielkiej wartości. W wyniku 
sposobu i zakresu prowadzonej przez 
przedsiębiorstwo działalności gospo-
darczej zagrożone są infrastruktura 
gazowa,  energetyczna (linia energe-
tyczna 400 kV), a także infrastruktura 
drogowa (droga krajowa S17) oraz po-
bliskie zabudowania. 

W oparciu o zawiadomienie 
prezydenta Prokuratura Rejonowa 

w Otwocku przesłała do Wydziału Kar-
nego Sądu Rejonowego w Otwocku 
akt oskarżenia przeciwko Jolancie Z. 
– właścicielce firmy PPHU Lekaro 
Chodzi o popełnienie przestępstwa 

z art. 164 § 1 Kodeksu karnego
za „sprowadzenie niebezpieczeń-
stwa katastrofy”, za co grozi kara 
pozbawienia wolności od 6 miesię-
cy do 8 lat. n

Podjął Pan działania wobec spółki śmieciowej, która jest 
potentatem na Mazowszu. Nie obawia się Pan konsekwencji 
w związku z tym, że dotyka Pan gigantycznych interesów?

Mieszkańcy wybrali mnie m.in. po to, żeby w końcu był reprezentowany 
ich interes i Miasta Otwocka – to jedyne, na czym się skupiam. 
To samo tyczy się interesów śmieciowych włoskiego wspólnika 
w spółce Amest Otwock, którego ogromnych interesów również 
dotykamy jako miasto. To są sprawy bardzo dużej wagi – warte setki 
milionów złotych. Niemniej uważam niezmiennie, że kto się boi, ten 
jest niewolnikiem, a Otwock niczyich interesów niewolnikiem już nie 
będzie. A to, że zbliża się czas, że wszystkie siły się sprzymierzą, byle 
tylko mnie skompromitować i uderzyć w moją osobą, to przy takich 
stawkach i interesach, które naruszyłem jako prezydent, 
no cóż, będę zaskoczony, jeśli planowany byłby inny scenariusz. 

KOMENTARZ PREZYDENTA 
JAROSŁAWA MARGIELSKIEGO

// Teren PPHU Lekaro z zaznaczeniem przebiegu linii gazociągu wysokiego ciśnienia

// Teren PPHU Lekaro z zaznaczeniem przebiegu linii 400 KV
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To Pana druga kadencja w Radzie 
Miasta Otwocka. Co Pana skłoni-
ło do kandydowania w wyborach 
samorządowych i ubiegania się 
o mandat radnego?

Do ponownego kandydowania na 
radnego skłoniła mnie przede wszyst-
kim chęć kontynuowania zadań, jakie 
chcieliśmy zrealizować w poprzedniej 
kadencji rady miasta. Zwłaszcza że 
część z nich do tej pory była uważana 
za coś niemożliwego do wykonania. 
Tak było m.in. w przypadku budowy 
nowej szkoły podstawowej w Otwoc-
ku-Wólce Mlądzkiej, która powstała 
w niewiele ponad rok, czy zlikwidowania 
„wielkiej dziury” w centrum miasta, któ-
ra odstraszała swoim wyglądem zarów-

no mieszkańców, jak i odwiedzających 
Otwock. Jednocześnie warto podkreślić, 
że aby praca radnego była efektywna 
i widoczna, potrzebne jest zaangażo-
waniej poświęcenie jej dużo czasu. 
Uczestniczenie w posiedzeniach komisji 
i sesjach to tylko część naszej pracy na 
rzecz mieszkańców. Staram się zgodnie 
ze złożonym ślubowaniem obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie 
i uczciwie, mając na względzie dobro na-
szego miasta i jego mieszkańców.

Jakie sprawy są Panu szczególnie 
bliskie w naszym mieście i na jakie 
kładzie Pan szczególny nacisk pod-
czas pracy w radzie miasta? 

Szczególnie bliskie są mi sprawy zwią-

zane z bezpieczeństwem mieszkańców 
Otwocka. W osiągnięciu tego celu waż-
na jest ścisła współpraca z instytucjami 
do tego powołanymi: Komendą Powia-
tową Policji w Otwocku i Komendą Po-
wiatowej Państwową Straży Pożarnej 
w Otwocku. Nasze miasto jako pierwsza 
gmina w Polsce wprowadzi System Inte-
ligentnej Analizy Ruchu Drogowego. Ko-
mendant stołeczny policji podpisał już 
w tej sprawie porozumienie z prezyden-
tem Otwocka Jarosławem Margielskim. 
Ten innowacyjny system monitoringu 
wpłynie na poprawę bezpieczeństwa 
w  naszym mieście. Na drogach wloto-
wych do Otwocka i głównych skrzyżo-
waniach w mieście trwa już instalowa-
nie nowoczesnych kamer, które mają 

OKO W OKO Z RADNYM…
Marcinem Kraśniewskim – przewodniczącym 
komisji zdrowia i spraw społecznych w radzie miasta
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automatycznie badać ruch pojazdów 
i rozpoznawać ich numery rejestracyjne, 
dzięki czemu będzie można wychwycić 
w ruchu miejskim te pojazdy, które np. 
zostały ukradzione lub poruszają się ze 
skradzionymi tablicami rejestracyjnymi. 

Zależy mi też na rozwoju infrastruk-
tury drogowej, rowerowej i pieszej 
w Otwocku. Zdaję sobie sprawę, że 
jest jeszcze wiele miejsc, które wyma-
gają remontu lub czekają na budowę 
nowego chodnika czy drogi. Ale ra-
zem z radnymi Rady Miasta Otwocka 
i prezydentem dokładamy wszelkich sta-
rań, aby powstawało ich jak najwięcej 
w różnych częściach miasta. 

Jakie cele do zrealizowania wyzna-
czył Pan sobie na tę kadencję w Ra-
dzie Miasta Otwocka? Co udało się 
już zrobić?
Przede wszystkim cieszę się, że po 

kilkunastu latach nie ma już proble-
mu niedokończonej galerii handlowej 
w centrum miasta, nazywanej potocz-
nie wielką dziurą. Plac Niepodległości 
pięknieje z dnia na dzień. Nie będzie 
już się kojarzył z wystającymi drutami 
i niedokończoną budową, teraz jest 
tętniącym życiem miejscem spotkań 
i odpoczynku dla otwocczan. To efekt 
długich i intensywnych, ale zakończo-
nych sukcesem pracy grupy radnych 
i prezydenta Jarosława Margielskiego. 
Poza tym po ponad 50 latach obietnic 
rusza budowa basenu w Otwocku. 

Jako radnemu z okręgu czwarte-
go udało mi się zrealizować w zasadzie 
wszystkie celu postawione na tę kaden-
cję. Zadania inwestycyjne obejmujące 
m.in. osiedla Ługi i Morskie Oko spowo-
dowały, że setki mieszkańców tych osie-

dli doczekały się infrastruktury drogo-
wej. Jest możliwy „cywilizowany” wyjazd 
z tych osiedli. Udało się wyremontować 
ul. Ługi, ul. Generalską i ul. Danuty. Wy-
mienione zostało oświetlenie na otwoc-
kiej części ul. Sikorskiego. Wokół kościoła 
na osiedlu Ługi powstał nowy parking, 
dzięki czemu został uporządkowany te-
ren przed kościołem. Trzeba też wspo-
mnieć o powstaniu boiska wielofunkcyj-
nego i placu zabaw, z którego korzystają 
mieszkańcy całego miasta. Na ukończe-
niu jest zadanie realizowane z budże-
tu obywatelskiego, tj. Stacja Rekreacja 
– pumptrack i street workout. To miejsce 
połączy funkcję parku z placem zabaw, 
pumptrackiem dla miłośników jazdy na 
rowerze oraz zestawem urządzeń typu 
street workout dla amatorów aktywno-
ści �zycznej na świeżym powietrzu. Poza 
tym została tam wykonana asfaltowa 
ścieżka (tor) do spacerowania lub jazdy 
na rolkach. Na stacji rekreacji powstała 
także tyrolka z dwiema linami (torami) 
do zjeżdżania. Cały teren będzie otoczo-
ny zielenią i oświetlony. 

Ważną kwestią było również urucho-
mienie bezpłatnej komunikacji autobu-
sowej zarówno w moim okręgu, jak i na 
terenie całego Otwocka.

Z punktu widzenia przewodniczą-
cego komisji zdrowia i spraw spo-
łecznych jak Pana zdaniem Otwock 
zmienił się w ciągu tej kadencji?

Myślę, że nastąpiły pozytywne zmiany 
nie tylko w kwestii poprawy infrastruk-
tury drogowej, ale też estetyki, czystości 
i porządku w naszym mieście. Otwock 
staje jest atrakcyjnym, zielonym mia-
stem, gdzie chce się spędzać wolny czas 
po pracy. Takie głosy docierają do mnie 
też od mieszkańców co potwierdza, że 

nasza praca w radzie miasta i współpra-
ca z prezydentem przynosi widoczne 
efekty. 

Jakimi sprawami zajmuje się Pana 
komisja i z jakimi problemami naj-
częściej zgłaszają się mieszkańcy?

Komisja zdrowia i spraw społecznych 
zajmuje się przede wszystkim sprawami: 
ochrony zdrowia, pomocy społecznej, 
ośrodków i zakładów opiekuńczych, pro-
�laktyki społecznej, porządku publicz-
nego, bezpieczeństwa i ochrony prze-
ciwpożarowej, współpracy ze służbami 
mundurowymi, opiniowania list osób, 
z którymi umowy najmu lokalu powinny 
być zawierane w pierwszej kolejności, 
opiniowania wniosków osób ubiegają-
cych się o zawarcie umowy najmu na 
lokale bądź ich zamianę, strategii miesz-
kaniowej miasta. 

Mieszkańcy najczęściej zgła-
szają się z problemami związany-
mi ze sprawami mieszkaniowymi 
i lokalowymi. Komisja przyjmu-
je w tej sprawie interesantów, słu-
chając problemów mieszkańców 
i wykazując się szczególną empatią 
i zrozumieniem. Proszę mi wierzyć, że 
niejednokrotnie są to historie dra-
matyczne, które na zawsze zapadają 
w naszej pamięci. Budowane obec-
nie przez miasto budynki komunalne 
przy ul. Kochanowskiego poprawią 
w pewnym stopniu sytuację miesz-
kaniową najbardziej potrzebujących 
mieszkańców.

Obecnie największe potrzeby 
Otwocka i jego mieszkańców to…

To przede wszystkim poprawa infrastruk-
tury drogowej. W tej kwestii jest wiele do 
zrobienia. Ponadto realizacja najwięk-
szej inwestycji, czyli budowa basenu 
w Otwocku.

Jak Pan ocenia współpracę Miasta 
Otwocka z Powiatem Otwockim?

Odnoszę wrażenie, że ta współpraca 
jest jednostronna, ponieważ prawie na 
każdej sesji rady miasta przeznaczamy 
niemałe środki na pomoc �nansową lub 
rzeczową dla powiatu. To niestety wiąże 
się czasami z ograniczeniem zakresu in-
westycji miejskich, nad czym jako radny 
ubolewam. A przecież w Radzie Powiatu 
Otwockiego mieszkańcy Otwocka mają 
aż ośmiu reprezentantów (w tym sta-
rostę i członka zarządu). Ktoś powie, że 
obecnie powiat realizuje wielomilionowe 
inwestycje w mieście, ale trzeba też do-
dać, że miasto je w dużej części współ�-
nansuje. Gdyby nie nasza pomoc, powiat 
mógł stracić otrzymane do�nansowanie, 
dlatego staramy się wspierać te zadania 
z myślą o naszych mieszkańcach. n

1.  Jako dziecko chciałem zostać: 
strażakiem
2.  W pracy radnego najbardziej lubię: 
uczestniczenie w procesach zmian, 
jakie zachodzą w naszym mieście
3. Moja najlepsza cecha to: pracowitość
4. Moja największa wada to: 
brak asertywności
5. Najbardziej w ludziach cenię: 
życzliwość i empatyczność
6. Moje ulubione miejsce w Otwocku: 
działka na Meranie 
7. Urlop najchętniej spędzam: nieważne 
gdzie, najważniejsze, aby z rodziną 
8. Moje ulubione danie to: krewetki 
9. Film, który warto zobaczyć: 
„Skazani na Shawshank”
10. Książka, którą warto przeczytać: 

„Jesteś cudem” Reginy Brett
// Radny Marcin Kraśniewski
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Do 30 czerwca przyjmowane 
zgłoszenia kandydatów na ławników 
sądowych na lata 2024-2027. 
Wyboru dziewięciu ławników 
dokona Rada Miasta Otwocka 
najpóźniej do końca października

Z końcem 2023 roku upływa obec-
na kadencja ławników działających 

przy sądach powszechnych. Został więc 
ogłoszony nabór na kolejną czteroletnią 
kadencję. Będzie to dwóch ławników do 
Sądu Rejonowego w Otwocku, dwóch 
ławników do orzekania w sprawach 
z zakresu pracy i ubezpieczeń społecz-
nych w Sądzie Rejonowym dla Warszawy 
Pragi-Południe w Warszawie oraz pięciu 
ławników do Sądu Okręgowego Warsza-
wa-Praga w Warszawie.  

ZGŁOSZENIA KANDYDATÓW
Kandydatów na ławników mogą zgła-
szać Radzie Miasta Otwocka pre-
zesi właściwych sądów, stowarzy-
szenia, inne organizacje społeczne 
i zawodowe zarejestrowane na pod-
stawie przepisów prawa (z wyłącze-
niem partii politycznych) oraz co naj-
mniej 50 obywateli mających czynne 
prawo wyborcze, zamieszkujących 
stale na terenie Otwocka. Zgłosze-
nia należy dokonać w terminie do 
30 czerwca (liczy się data wpływu do 
urzędu). Zgłoszenia kandydatów, któ-
re wpłyną do rady miasta po upływie 
terminu, a także zgłoszenia, które nie 
spełnią wymagań formalnych, będą po-
zostawione rozpatrzenia.

JAK WYGLĄDA PROCEDURA
Zgłoszenia kandydatów na ławników 
dokonuje się na karcie zgłoszenia, któ-
rą wraz z załącznikami można pobrać 
w Biurze Rady Miasta Otwocka, budy-
nek A, pok. 12, od pon. do pt. w go-

dzinach pracy urzędu oraz na stronie 
internetowej bip.otwock.pl w zakład-
ce „Wybory ławników kadencji 2024-
-2027”. Karty dostępne są również na 
stronach Ministerstwa Sprawiedliwości 
– www.ms.gov.pl.  

Do zgłoszenia kandydata na ławnika 
dołącza się następujące dokumenty:
n 1. informację z Krajowego Rejestru 

Karnego dotyczącą zgłaszanej osoby;
n 2. oświadczenie kandydata, że nie 

jest prowadzone przeciwko niemu postę-
powanie o przestępstwo ścigane z oskar-
żenia publicznego lub przestępstwo skar-
bowe;
n 3. oświadczenie kandydata, że 

nie jest lub nie był pozbawiony władzy 
rodzicielskiej, a także że władza rodzi-
cielska nie została mu ograniczona ani 
zawieszona;
n 4. zaświadczenie lekarskie o sta-

nie zdrowia, wystawione przez leka-
rza podstawowej opieki zdrowotnej, 
w rozumieniu przepisów ustawy z 27 paź-
dziernika 2017 r. o podstawowej opiece 
zdrowotnej (Dz.U. z 2022 r. poz. 2527), 
stwierdzające brak przeciwwskazań do 
wykonywania funkcji ławnika;
n 5. dwa zdjęcia zgodne z wymoga-

mi stosowanymi przy składaniu wnio-
sku o wydanie dowodu osobistego.

Dokumenty wymienione w punk-
tach 1-4 powinny być opatrzone datą 
nie wcześniejszą niż 30 dni przed datą 
zgłoszenia.

Wypełnioną i podpisaną kartę zgło-
szenia na ławnika wraz z kompletem 
dokumentów należy złożyć w Wydziale 
Obsługi Mieszkańca i Podmiotów Go-
spodarczych Urzędu Miasta Otwoc-
ka przy ul. Armii Krajowej 5, 05-400 
Otwock, budynek B, pok. nr 1.

Dodatkowych informacji na 
temat naboru udziela Biuro Rady 
Miasta Otwocka, tel. 22 779 20 01(06) 
wew. 305. n

Trwa nabór na ławników sądowych
n Do zgłoszenia kandydata na ławnika 
przez stowarzyszenie, inną organizację 
społeczną lub zawodową zarejestrowaną 
na podstawie przepisów prawa dołącza 
się również aktualny odpis z Krajowego 
Rejestru Sądowego albo odpis lub 
zaświadczenie potwierdzające wpis do 
innego właściwego rejestru lub ewidencji 
dotyczące tej organizacji. Dokumenty te 
powinny być opatrzone datą nie wcze-
śniejszą niż trzy miesiące przed dniem 
zgłoszenia.
n Do zgłoszenia kandydata na ławnika 
przez obywateli dołącza się również listę 
osób zawierającą imię (imiona), nazwisko, 
numer ewidencyjny PESEL, miejsce stałego 
zamieszkania i własnoręczny podpis każdej 
z 50 osób zgłaszających kandydata.
n Osobą uprawnioną do składania wy-
jaśnień w sprawie zgłoszenia kandydata 
na ławnika przez obywateli jest osoba, 
której nazwisko zostało umieszczone jako 
pierwsze na liście.
n Koszt opłaty za wydanie informacji 
z Krajowego Rejestru Karnego ponosi 
Skarb Państwa.
n Koszt opłaty za badanie lekarskie 
i wystawienie zaświadczenia lekarskiego 
ponosi kandydat na ławnika.
n Koszt opłaty za wydanie aktualnego 
odpisu z Krajowego Rejestru Sądowego 
albo odpisu lub zaświadczenia z innego 
właściwego rejestru lub ewidencji ponosi 
Skarb Państwa.
n Rada gminy zasięga od komendanta 
wojewódzkiego policji informacji 
o kandydatach na ławników. Informacje 
o kandydacie na ławnika uzyskuje się 
i sporządza na zasadach określonych dla 
informacji o kandydacie do objęcia stano-
wiska sędziowskiego. 
n Kandydat, który nie został wybrany na 
ławnika, powinien odebrać dokumenty 
w nieprzekraczalnym terminie 60 dni 
od dnia przeprowadzenia wyborów. 
W przypadku nieodebrania dokumentów 
w terminie wyżej wskazanym dokumenta-
cja zostanie zniszczona w ciągu 30 dni.

WAŻNE!

1) ma obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich;
2) jest nieskazitelnego charakteru;
3) ukończyła 30 lat;
4) jest zatrudniona, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu 
kandydowania co najmniej od roku;
5) nie skończyła 70 lat;
6) jest zdolna, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika;
7) ma co najmniej wykształcenie średnie lub średnie branżowe.
Do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy ławnikiem powinna być wybrana osoba 
wykazująca szczególną znajomość spraw pracowniczych. Należy przy tym pamiętać, 
że nie można być ławnikiem w więcej niż jednym sądzie.

 ŁAWNIKIEM MOŻE BYĆ OSOBA, KTÓRA: 
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Prezydent i radni biorą pod 
ochronę ok. 40 ha lasu i cennego 
drzewostanu oraz teren 
zielony w centrum. Chcą też 
zwiększyć rezerwę obszarów 
pod sport i turystykę w Otwocku

Podczas sesji 31 maja radni więk-
szością głosów podjęli uchwałę 

o przystąpieniu do zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego miasta. Jest to 
dokument istotny dla tworzenia miej-
scowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, które muszą być z nim 
zgodne. Określa politykę przestrzenną 
miasta, nadając m.in. funkcje poszcze-
gólnym obszarom. 

DRZEWA ZAMIAST ZABUDOWY  
Obszar po zachodniej stronie ul. Kar-
czewskiej zdaniem prezydenta powi-
nien być pod ochroną. W obowiązują-
cym studium tereny te są w większości 
przeznczone pod zabudowę miesz-
kaniową. – W 2014 r., kiedy obecnie 
obowiązujące studium było uchwa-
lane, teren pomiędzy dawną siedzibą 
spółki OPWiK przy ul. Karczewskiej 
aż do wjazdu na ul. Ługi, gdzie mamy 
piękny sosnowy las, został w całości 
przeznaczony pod wycinkę – mówił 
na sesji prezydent Jarosław Margielski. 
– Na terenach przewidziano zabudowę 
mieszkaniową, co jest absurdem, bo 
nie ma tam żadnego uzbrojenia (dróg, 
wodociągu, kanalizacji). Absolutnie nie 
możemy dopuścić do tego, żeby ok. 
40 ha lasu zostało wycięte – uważa pre-
zydent Margielski i podkreśla: – To waż-
na część płuc Otwocka, obszar, gdzie 
są ścieżki spacerowe i rowerowe, z któ-
rych korzystają mieszkańcy. Jeśli nie 
zmienimy studium w tej kadencji, a nie 
wiadomo, jak będzie w kolejnej, to gdy-
by doszło do uchwalenia miejscowych 
planów, wiązałoby się to z konieczno-
ścią wyrażenia zgody na wycinkę drzew 
i wyłączenie tego obszaru z produkcji 
leśnej. Do tego nie chcemy dopuścić 
– zaznacza prezydent.

TERENY POD SPORT I REKREACJĘ
Obszar w studium po wschodniej stro-
nie ul. Karczewskiej ma zostać nie-
znacznie powiększony na południe 
z przeznaczeniem pod rozwój usług 
sportu, rekreacji, turystyki i wypoczyn-

ku przy OKS. To teren stadionu, boisk 
i przyszłego basenu, gdzie mieszkańcy 
i turyści będą mogli korzystać z usług 
w zakresie sportu i rekreacji. 

Obszar ten obejmuje także plano-
wany teren pod rozbudowę cmentarza 
przy ul. Andriollego. Ewentualna zmia-
na studium związana jest z konieczno-
ścią ponownego przemyślenia tego, 
w którą stronę rozbudowa nekropolii 
powinna zmierzać. – Teren przeznczo-
ny w obecnym studium pod cmentarz 
to obszar również porośnięty sosno-
wym lasem. Cenny drzewostan stanowi 
istotny element krajobrazu i wpływa na 
odbiór estetyczny ciągu, który prowa-
dzi do ul. Andriollego i rezerwatu „Tor-
fy”. Dlatego warto zastanowić się, czy 
cmentarz nie może być np. przesunięty 
vis-à-vis dawnego cmentarza żydow-
skiego, gdzie jest wykonana tzw. prze-
cinka – dodaje prezydent.

ZIELEŃ PO „WIELKIEJ DZIURZE” 
Zmiany w studium wymaga też te-
ren po tzw. wielkiej dziurze, gdzie 
jest dopuszczona budowa obiektów 
wielkopowierzchniowych, bo miała 
tam powstać galeria handlowa. Dziś 
to miejsce ma pełnić inną funkcję. 
Dlatego zdaniem prezydenta ostatni 
z fragmentów na tym obszarze (m.in. od-
zyskany od Warszawskiego Banku Spół-
dzielczego) powinien zmienić swoje 
przeznaczenie z terenów pod zabudowę 
z handlem wielkopowierzchniowym na 
teren zieleni publicznej z niewielką ga-
stronomią. – Teren ten musimy zapisać 
w studium jako zieleń, żeby nie kusiło 
żadnych przyszłych władz miasta, by 

sprzedać ten obszar pod inwestycje 
usługowe, deweloperskie – mówi Ja-
rosław Margielski. – Jesteśmy zdania, 
że ma być to teren zieleni ogólnodo-
stępnej – przestrzeń dla mieszkań-
ców, w przyszłości zagospodarowana 
i urządzona. Nie dopuścimy, by podle-
gał zabudowie i zabetonowaniu. Miasto 
Otwock jest jednym z nielicznych w Pol-
sce, które w centrum ma 1,5 ha zieleni, 
i tak musi zostać – podkreśla prezydent.

MIESZKAŃCY MAJĄ GŁOS
Proponowane zmiany w studium dotyczą 
także obszaru na północ od skrzyżowa-
nia ul. Majowej i ul. Mlądzkiej, gdzie ma 
być dopuszczona zabudowa, oraz terenu 
w Otwocku-Wólce Mlądzkiej, gdzie jest 
propozycja ograniczenia rozwoju tere-
nów produkcyjno-usługowych. 

W przypadku obszaru byłego Sa-
natorium Przeciwgruźliczego Sejmiku 
Warszawskiego przy ul. Samorządowej 
nowe zapisy studium mają stworzyć 
warunki rewitalizacji zabytkowego bu-
dynku i jego otoczenia według koncep-
cji uzgodnionej z wojewódzkim konser-
watorem zabytków.

Uchwałę o przystąpieniu do zmiany 
studium poparli wszyscy obecni na se-
sji radni (17 osób) z wyjątkiem Dariusza 
Piętki, który był przeciw. 

Mieszkańcy mogą składać wnioski 
do studium do 28 czerwca br. w formie 
papierowej w wydziale organizacyjnym 
i spraw pracowniczych U.M. Otwocka, 
drogą pocztową na adres: Urząd Miasta 
Otwocka, ul. Armii Krajowej 5, lub po-
przez platformę ePUAP lub mailowo: 
umotwock@otwock.pl n

40 ha lasu nie do wycinki
PLANOWANIE PRZESTRZENNE | MIASTO PRZYSTĘPUJE DO ZMIANY STUDIUM 

// Po zmianie studium las przy ul. Karczewskiej nie będzie przeznaczony do wycinki, jak 
założono w 2014 r.
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Kojarzony z Otwockiem styl archi-
tektury drewnianej nazywany 
świdermajer ma szanse na nowo 

odrodzić się w naszym mieście i być 
inspiracją dla mieszkańców. Zgodnie 
z propozycją prezydenta Jarosława 
Margielskiego rada miasta przeznaczyła 
środki na wykonanie trzech projektów 
budynków jednorodzinnych do 70 m2, 
które będą dostępne bezpłatnie zarów-
no dla tych osób, które planują budowę 
domu, jak i tych, którzy chcą wykorzy-
stać tylko poszczególne elementy, np. 
wzornictwo tradycyjnego otwockiego 
stylu. Wstępne projekty są już gotowe.

WARTOŚĆ ESTETYCZNA 
BUDYNKÓW

– Świdermajer to styl w budownictwie, 
z którego Otwock słynie w całej Polsce. 
Powinniśmy starać się jak najczęściej  
umieszczać elementy takiej architek-
tury nie tylko w przestrzeni publicznej, 
ale także zachęcać mieszkańców do 
inspirowania się tym stylem. Są to ory-
ginalne i niepowtarzalne w skali kraju 
rozwiązania architektoniczne, które 
znacząco podnoszą wartość estetyczną 

budynków – mówi prezydent Otwocka 
Jarosław Margielski. 

Wybrana w drodze konkursu pra-
cownia architektoniczna przygotowa-
ła ogólnodostępne projekty, do któ-
rych miasto uzyska prawa autorskie 
i tym samym będzie mogło udostępniać 
je nieodpłatnie mieszkańcom. Powstały 
trzy projekty – a nie jeden – aby różniły 
się pod względem wizualnym, konstruk-
cyjnym i funkcjonalnym. Dzięki temu 
jest kilka opcji do wyboru.

 – Trzy typy domów różnią się m.in. 
bryłą zewnętrzną. Ma ona swoje ogra-
niczenia związane z wielkością rzutu 
budynku. Nie mogliśmy np. zastosować 
charakterystycznych werand, ponieważ 
ograniczyłyby powierzchnię użytkową 
takiego budynku – wyjaśnia prezydent 
i dodaje: – W ramach możliwych pro-
porcji staraliśmy się jak najszerzej za-
wrzeć elementy stylu. Wiemy też, że 
mieszkańcy w zależności od wieku, 
liczebności rodziny mają różne oczeki-
wania, dlatego projekty są zróżnicowa-
ne. Co istotne, projekty będą dostępne 
w otwartych plikach, czyli będzie moż-
na je mody� kować, a to znacząco obni-

ży nakłady na projekt nawet dla osób, 
które chciałyby zastosować swoje ory-
ginalne rozwiązania – zwraca uwagę 
Jarosław Margielski.

KLASYK, MODERN I NATUR
Przygotowane przez biuro architek-
toniczne WIOSNA Architekci – Piotr 
Wiosna projekty zostały nazwane: 
KLASYK, MODERN I NATUR. Każdy bę-
dzie uwzględniał wszystkie branże wraz 
z kosztorysami inwestorskimi i przed-
miarami budynków jednorodzinnych 
do 70 m2. Będzie możliwość dokonania 
zmian w obrębie układu funkcjonalne-
go wewnątrz budynku przez docelowe-
go inwestora według jego upodobań.  

– Każdy projekt posiada swoistą 
tożsamość wizualną i charakterystykę 
funkcjonalną – wyjaśnia mgr inż. arch. 
Piotr Wiosna. Nazwa domu KLASYK 
odnosi się do jego tradycyjnej formy, 
z symetrycznym rozmieszczeniem 
otworów okiennych i regularnym ukła-
dem funkcjonalnym. Dom KLASYK 
w przygotowanej kolekcji pełni funkcję 
archetypu motywu i schematu. Dom 
MODERN jest progresywną wariacją 

Zamieszkaj w świdermajerze 
ARCHITEKTURA | MIASTO PROMUJE DREWNIANE DZIEDZICTWO

Styl budownictwa świdermajer przeżywa swój renesans. Teraz mieszkańcy Otwocka, którzy 
chcą zamieszkać w domach ozdobionych drewnianymi konstrukcjami, mogą skorzystać 
z bezpłatnych projektów budowlanych. Do wyboru jest: KLASYK, MODERN I NATUR 

// Wizualizacja projektu KLASYK
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rozwiązań przyjętych w KLASYKU, gdzie 
konserwatywne w formie okna zostały 
zastąpione pokaźnymi przeszklenia-
mi nadającymi budynkowi lekkości 
i nowoczesnego charakteru oraz po-
zwalającymi wyeksponować wnętrza 
na naturalne, leśne otoczenie charak-
terystyczne dla rejonu Otwocka. Dom 
NATUR poprzez obniżenie i wysunięcie 
części frontowej fasady z głównym wej-
ściem do budynku oraz zastosowanie 
wertykalnych przeszkleń z dekoracyj-
nym podziałem nawiązuje w sposób 
niejako naturalny  do formy werand 
i ganków oryginalnych świdermajerów 
z przełomu XIX i XX w. Natomiast funk-
cjonalnie prezentuje odrębne rozwią-
zania, m.in. dzięki otwartej przestrzeni 
dziennej parteru.

Domy mają formę dwukondygnacyj-
nego prostopadłościanu z poddaszem 
nieużytkowymi dwuspadowym dachem. 
Strukturę frontowej fasady domu NATUR 
oraz strukturę frontowej i tylnej fasady 
domów KLASYK i MODERN rozrzeźbiono 
poprzez zastosowanie występu z jej lica 
w środkowej części, w formie ryzalitu, 
również zwieńczonego dachem dwu-
spadowym. W szczytach zaprojektowa-
no ozdobne konstrukcje, zwieńczone 
pazdurami, które są charakterystyczne 
dla stylu nadświdrzańskiego. Wykończe-
nie ścian zewnętrznych zaprojektowano 
w głównej mierze w systemie elewacji 
wentylowanych z okładziną z naturalnej, 
impregnowanej deski elewacyjnej wzbo-
gaconej drewnianymi ornamentami oraz 
skontrastowanej z betonową lub cera-
miczną okładziną cokołów (NATUR, KLA-
SYK) czy tynkiem strukturalnym (KLASYK, 
MODERN).

BEZPŁATNE PROJEKTY 
JUŻ W WAKACJE

Kiedy dokumentacja będzie do-
stępna dla mieszkańców? Wszystko 
zależy od tego, czy projekty, które 
są już wstępnie gotowe, nie będą 
wymagać znaczących poprawek. 
– Chcemy teraz skonsultować je 
ze społecznym opiekunem zabyt-
ków Wiktorem Lachem – informuje 
prezydent. Termin zależy od tego, 
czy konsultacje będą wiązały się 
z istotnymi zmianami. Jeśli nie, to 
projekty powinny być dostępne już 
w wakacje. 

Zostaną one zamieszczone na 
stronie internetowej Miasta Otwoc-
ka nieodpłatnie, by nie wychodząc 
z domu, każdy zainteresowany 
mógł  je pobrać. – Będą to pliki 
otwarte, rysunki w formacie wek-
torowym, wzory elementów świ-
dermajer. Będą one służyć nie tylko 
osobom, które zamierzają zbudo-
wać dom według udostępnionych 
projektów, ale i innym zaintere-
sowanym stylem świdermajer, np. 
chcącym ozdobić istniejący budy-
nek lub wykorzystać motyw przy 
innym projektowanym budynku 
– mówi prezydent.

W ubiegłym roku władze Otwocka 
deklarowały, że i miasto będzie chcia-
ło wybudować modelowy budynek 
w stylu świdermajer. Prezydent po-
twierdza tę zapowiedź. – Zaproponuję 
w projekcie budżetu na rok 2024 
umieszczenie kwoty, która pozwoli 
na realizację takiego wzorcowego 
budynku – zapowiada Jarosław Mar-
gielski.  n

Ojcem tego stylu był Michał Elwiro 
Andriolli, który swoją posiadłość nad 
Świdrem nazwał Brzegi. Oprócz 
dworku dla siebie wybudował szereg 
domów z przeznaczeniem pod wynajem 
dla letników z Warszawy. Andriolli sam 
opracował konstrukcję ścian. Z belek 
tworzył główne elementy wiązania 
domu, które z obydwu stron obijał 
łatami, natomiast przestrzeń między 
nimi wypełniał mieszaniną kolek, gliny, 
wiórów i pociętych gałęzi. Własnoręcznie 
wyrysowywał na deskach projekty wy-
kończeń stolarskich, ozdób i ornamentów, 
które służyły do wykańczania szczytów, 
ścian i ganków. Szczególnie upodobał 
sobie zdobienia o motywach roślinnych. 
Bogaty wystrój domów wznoszonych 
przez artystę (w sumie było ich 15) miał 
niewątpliwy wpływ na formę budynków, 
które zaczęto stawiać w latach później-
szych w okolicach Otwocka. Styl, w jakim 
kontynuowano rozbudowę przyszłego 
uzdrowiska, nawiązujący nieudolnie do 
pierwowzoru stworzonego przez Andriol-
lego, został nazwany żartobliwie przez 
K. I. Gałczyńskiego „świdermajer” 
w wierszu „Wycieczka do Świdra”.

// Wizualizacja projektu NATUR// Wizualizacja projektu MODERN

STYL 
ŚWIDERMAJER
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Biblioteka pełni wiele ważnych funk-
cji. Jest miejscem udostępniania 
książek, ale także centrum edukacji, 

informacji, miejscem spotkań i integracji 
dla wszystkich grup społecznych i wie-
kowych. Świętowanie Tygodnia Biblio-
tek polega na organizacji kreatywnych 
spotkań, warsztatów, prelekcji.  

 – Podczas tegorocznego święta 
załoga Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Otwocku udowodniła, że nasza praca to 
prawdziwa pasja, a w organizowaniu kre-
atywnych wydarzeń wokół książki nie ma 
sobie równych. W wycieczkach, teatrzy-
kach, pikniku i spotkaniach autorskich 
wzięło udział blisko 450 gości – mówi 
Anna Kwaśniewska, p.o. dyrektora Miej-
skiej Biblioteki Publicznej w Otwocku.

SPOTKANIE Z AUTORKĄ 
WIERSZY DLA DZIECI

11 maja w bibliotece odbyło się spo-
tkanie dla dzieci i młodzieży z Barba-
rą Gąską, autorką wierszy dla dzieci, 
w którym uczestniczyły maluchy 
z przedszkola nr 16 w Otwocku. Pani 
Barbara wydała dwie książeczki z poezją: 
„Tęczowe wierszyki z przedszkola Wero-
niki” i „Trzy bajki dla wnusia, czwarta dla 
dziadziusia” z własnymi ilustracjami.

Na spotkaniu autorka opowiedzia-
ła dzieciom o swojej przygodzie z po-
ezją, początkach twórczości, o tym, 
jaka jest droga książki od autora do 
wydawnictwa i druku. Było też głośne 
czytanie wierszyków i rozmowa m.in. 
o różnych zjawiskach atmosferycznych 

w przyrodzie. Przedszkolaki wykazały 
się dużą wiedzą i aktywnością. Wykona-
ły też wspólną pracę plastyczną – pięk-
ną tęczę, która powstała z kolorowych 
kartonowych kropelek przyklejanych 
do planszy.

SPOTKANIE POETYCKIE
To już tradycja, że w Filii nr 7 spoty-
kają się otwoccy poeci i miłośnicy 
poezji. Tym razem twórcy prezento-
wali swoje najnowsze wiersze na spo-
tkaniu 12 maja. Jeśli piszecie poezję 
„do szu� ady” i chcecie, aby poznała ją 
szersza publiczność, przyjdźcie na ko-
lejne spotkanie poetów (data będzie 
podana stronie internetowej biblioteki 
www.bibliotekaotwock.pl).

Tak minął Tydzień Bibliotek
CZYTELNICTWO | BLISKO 450 GOŚCI I CZYTELNIKÓW ODWIEDZIŁO PLACÓWKĘ

Za nami intensywny Tydzień Bibliotek, który trwał od 8 do 15 maja. To święto 
bibliotekarzy i czytelników. W Otwocku ob� tował w wiele wydarzeń i spotkań autorskich 
zorganizowanych przez Miejską Bibliotekę Publiczną. Wisienką na torcie było otwarcie 
nowej siedziby Filii nr 4, o czym piszemy na str. 27

// Spotkanie z autorką wierszy dla dzieci
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PIKNIK CZYTELNICZY
12 maja w Filii nr 3 odbył się piknik czy-
telniczy. Licznie przybyłym dzieciom 
zaoferowano wiele atrakcji. Był teatrzyk 
kukiełkowy, opowieści pszczelarza 
i próbowanie miodu, spotkanie z psy-
chologiem zwierząt i autorką książek 
dla dzieci o zwierzętach Kasią Ant-
czak, zajęcia plastyczne. Było głośno 
i wesoło, a poczęstunek wszystkim 
smakował. Mamy apetyt na więcej…
takich spotkań! Dziękujemy wszystkim 
i zapraszamy do wypożyczania książek 
Kasi Antczak: „Kot – instrukcja obsługi” 
i „S.O.S. pies”.

SPOTKANIE Z KRYSTYNĄ MIREK
Czytelnia dla Dorosłych to miejsce 
otwarte i jednocześnie przytulne. 
15 maja odwiedziła je jedna z naj-
bardziej popularnych autorek wśród 
naszych czytelników – Krystyna Mi-
rek. Było to spotkanie szczególne. 
W kameralnej atmosferze szybko oka-
zało się, że więź z czytelnikiem to nie 
mit. Autorka podkreśliła, że najwięk-
szą inspiracją jest dla niej spotkanie 
z człowiekiem. I w takiej właśnie at-
mosferze – bardzo bezpośredniej 
i niepozbawionej humoru – słucha-
no, rozmawiano i śmiano się do roz-
puku, a niektórzy nawet uronili łzę. 
Były słowa o życiu, emocjach, miłości 
i oczekiwaniach, jakie mamy wobec 
świata. Miejska Biblioteka Publiczna 
w Otwocku wzbogaciła się również 
o poradnik psychologiczny Krystyny 
Mirek, w którym autorka przybliża 
czytelnikom przez podstawy psycho-
logii i pokazuje, że w codziennym ży-
ciu mamy ogromny wpływ na to, co 
nas spotyka.

 – Serdecznie dziękujemy autor-
ce i wszystkim uczestnikom spo-
tkania. To był wspaniale spędzony 
czas. Spotkanie autorskie odbyło się 
w ramach Dyskusyjnego Klubu 
Książki i zostało dofinansowane ze 
środków Instytutu Książki pocho-
dzących z dotacji celowej z Mini-
sterstwa Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego – mówi dyrektor biblioteki 
Anna Kwaśniewska.  n

n  Filia nr 4 – rozstrzygnięcie konkursu „Sel� e z książką”
n  Filia nr 5 – głośne czytanie literatury pod hasłem  „Szanujmy naszą przyrodę”
n  Filia nr 7 – spotkanie poetyckie 21.06, godz. 16.30
n  Czytelnia dla Dorosłych – spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książki na temat twórczości 
Aleksandra Fredry – 26.06, godz. 16.30.
Dokładne daty i godziny spotkań prosimy sprawdzać na stronie 
www.bibliotekaotwock.pl oraz FB https://www.facebook.com/bibliotekaotwock

CZERWIEC W MIEJSKIEJ 
BIBLIOTECE PUBLICZNEJ 

// Piknik czytelniczy

// Spotkanie z Krystyną Mirek
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13 maja w otwockim parku 
miejskim odbył się uroczysty apel 
z okazji Dnia Strażaka i jubileuszu 
110-lecia istnienia Otwockiej 
Straży Pożarnej

W tym wyjątkowym dniu druhnom 
i druhom towarzyszyli zaprosze-

ni goście: Michał Prószyński, szef ga-
binetu politycznego Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji oraz 
radny województwa, sekretarz sta-
nu w Ministerstwie Rodziny i Polityki 
Społecznej poseł Anita Czerwińska, 
poseł Bożena Żelazowska, przedsta-
wiciele lokalnych władz samorządo-
wych z powiatu, Józefowa, Wiązow-
ny, Karczewa, Osiecka, Sobień-Jezior 
i Kołbieli. Miasto Otwock reprezen-
towali prezydent Jarosław Margielski 
i wiceprzewodniczący rady miasta 
Arkadiusz Krzyżanowski. Obecni byli 
również kierownicy i komendanci 
współpracujących służb i instytucji 
oraz prezesi i naczelnicy jednostek 
OSP z terenu powiatu otwockiego, 
młodzieżowe drużyny pożarnicze, 
duchowni, poczty sztandarowe oraz 
mieszkańcy. Wszystkich przybyłych  
przywitał komendant powiatowy PSP 
w Otwocku bryg. Michał Gigoła.

Podczas uroczystości wręczono 
strażakom awanse zawodowe i odzna-
czenia. Samorządowcy przekazali funk-
cjonariuszom nagrody, doceniając ich 
zaangażowanie i wzorowe wykonywa-
nie zadań służbowych związanych z bez-
pieczeństwem mieszkańców.

Prezydent Jarosław Margielski zło-
żył szczególne podziękowania mini-
ster Anicie Czerwińskiej i dyrektorowi 
Michałowi Prószyńskiemu, szefowi ga-
binetu ministra MSWiA Mariusza Ka-
mińskiego, za olbrzymie wsparcie nie 
tylko dla Otwocka, ale i całego powia-

tu otwockiego przekazane na moder-
nizacje sprzętu dla strażaków. 

Na zakończenie uroczystości można 
było posłuchać koncertu orkiestry dętej 
z OSP Karczew, która zapewniła oprawę 
muzyczną apelu, oraz zobaczyć wozy 
strażackie, które przejechały ulicami 
Otwocka. n

Dzień Strażaka w parku miejskim

// Minister Anita Czerwińska podziękowała 
druhnom i druhom za ich codzienną służbę

// Doceniając zaangażowanie na rzecz 
mieszkańców Otwocka prezydent 
Jarosław Margielski przekazał strażakom 
nagrody

// Szef gabinetu politycznego MSWiA, radny 
sejmiku województwa mazowieckiego 
Michał Prószyński wręczył strażakom 
odznaczenia
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// Przewodnicząca rady miasta Monika Kwiek i wiceprzewodniczący rady miasta 
Arkadiusz Krzyżanowski wśród książek w nowej siedzibie �lii nr 4

// Dzieci z Klubu Młodego Czytelnika 
zaprezentowały część artystyczną

Otwarcie nowej siedziby Filii nr 4 
odbyło się 8 maja – w święto bi-

bliotekarzy i bibliotek, co było pre-
zentem dla wszystkich pracowników 
biblioteki i czytelników. Księgozbiór 
został przeniesiony z remizy strażackiej 
OSP Otwock-Wólka Mlądzka do więk-
szych pomieszczeń w nowym budynku 
SP nr 8. Jest tam oddzielne wejście 
przewidziane dla biblioteki i przestrzeń 
do organizowania spotkań autorskich 
i integracji mieszkańców. 

Już od progu wita nas bajkowa aran-
żacja pomieszczeń biblioteki w stylu 

książki „Alicja w krainie czarów”. Ten mo-
tyw nie jest przypadkowy. Treść książki 
ob�tuje w motta, złote myśli, wzbudza 
wiele emocji, jest analogią do bogactwa 
księgozbioru bibliotecznego. Ponadcza-
sowość i uniwersalność nawiązuje do 
oferty bibliotecznej skierowanej zarówno 
do dzieci, jak i dorosłych. W bibliotece, jak 
w krainie czarów, czytelnik przenosi się 
w niezwykły świat słowa pisanego, wy-
obraźni, kreatywności. Biblioteka to także 
miejsce aktywności, edukacji i integracji. 
W �lii z pewnością nie zabraknie przestrze-
ni do tego typu działań. 

W uroczystym otwarciu nowej sie-
dziby uczestniczyli prezydent Otwoc-
ka Jarosław Margielski, wiceprezydent 
Paweł Walo, przedstawiciele Rady 
Miasta Otwocka z przewodniczą-
cą Moniką Kwiek na czele, dyrektor 
Oświaty Miejskiej, reprezentanci Bi-
blioteki Publicznej m.st. Warszawy, dy-
rektorzy bibliotek miejskich i gminnych 
z powiatu otwockiego, przedstawicie-
le zarządu OSP Otwock-Wólka Mlądz-
ka, dyrektor SP nr 8, dzieci z Klubu 
Młodego Czytelnika oraz załoga MBP 
w Otwocku. n

Bajkowa siedziba �lii biblioteki  
Filia nr 4 Miejskiej Biblioteki Publicznej w Otwocku zyskała nową przestrzeń do swojej działalności. 
W budynku Szkoły Podstawowej nr 8 będzie też pełnić funkcję lokalnego centrum życia kulturalnego 
dla społeczności Otwocka-Wólki Mlądzkiej
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Prezydent i Rada Miasta Otwocka 
wspierają w ten sposób uzdol-

nionych sportowo dzieci i młodzież, 
a także osoby dorosłe z terenu Otwoc-
ka. Jest to dla nich nagroda za wysokie 
wyniki oraz reprezentowanie i rozsła-
wianie naszego miasta na krajowych 
i międzynarodowych zawodach spor-
towych. 

Tym razem stypendia tra�ły do za-
wodników uprawiających takie dyscy-
pliny jak: lekkoatletyka, karate, gim-
nastyka, kolarstwo i szachy. Umowy 
na przekazanie stypendium podpisał 
z zawodnikami (w przypadku osób 
niepełnoletnich z ich rodzicami) wice-
prezydent Otwocka Paweł Walo. Po-

gratulował im osiągnięć i życzył dal-
szych sukcesów, a rodzicom – pociechy 
i dumy ze swoich dzieci.  

Stypendia sportowe przyznawane są 
przez Miasto Otwock dwa razy w roku. 
W maju zostały przyznane za pierwsze 
półrocze. Kwota przeznaczona na ten 
cel z budżetu miasta to ok. 30 tys. zł. 
Wnioski o przyznanie stypendium za 
drugie półrocze bieżącego roku należy 
składać w Biurze Obsługi Mieszkańca 
w Urzędzie Miasta Otwocka do 31 sierp-
nia br. Więcej informacji można uzyskać 
w Wydziale Promocji i Spraw Społecznych 
w Urzędzie Miasta Otwocka, budynek „C”, 
I piętro, tel. 22 779 20 01, wew. 110, 170, 
e-mail: kultura@otwock.pl. n

Stypendia sportowe przyznane
AKCJA MIASTA | WSPARCIE FINANSOWE DLA NAJLEPSZYCH SPORTOWCÓW

19 zawodników z otwockich klubów sportowych otrzymało stypendia sportowe przyznane 
przez Miasto Otwock za wybitne osiągnięcia 

n Michalina Misiak (OKS Start), 
lekkoatletyka
n Filip Mouketou-Tarazewicz (OKS Start), 
lekkoatletyka
n Aleksander Wiącek (OKS Start), 
lekkoatletyka
n Zuzanna Bąk (OKS Start), lekkoatletyka
n Cezary Firląg (Sokudo), karate
n Cezary Mazurek (Sokudo), karate
n Szymon Mazurek (Sokudo), karate
n Maciej Giergiela (Sokudo), karate
n Julia Giergiela (Sokudo), karate
n Monica Scalese (Bushi), karate
n Gabriel Scalese (Bushi), karate
n Szymon Olpiński (Bushi), karate
n Hanna Odolińska (UKS Kresy), 
lekkoatletyka
n Barbara Legutowska (UKS Otwock), 
gimnastyka
n Szymon Basaj (UKS Kresy), 
lekkoatletyka
n Piotr Małek (niezrzeszony), kolarstwo
n Aleksander Choroszej (Arkadia), szachy
n Gustaw Siennicki (Król Batory), szachy
n Adam Bajno (Król Batory), szachy

STYPENDYŚCI

// Stypendyści z wiceprezydentem Otwocka Pawłem Walo

// Stypendia sportowe wręczył zawodnikom wiceprezydent Paweł Walo
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Miasto Otwock wspiera działania 
lokalnych fundacji, klubów 
i stowarzyszeń, przekazując 
im środki �nansowe 
w ramach konkursów. W tym 
roku jest to kwota 605 tys. zł 

Współpraca miasta z organizacjami 
pozarządowymi jest jednym z ele-

mentów polityki społeczno-�nansowej 
władz Otwocka. Głównym celem współ-
pracy jest podtrzymywanie partnerstwa, 
poprawa jakości życia mieszkańców, 
wzmocnieniu aktywności obywatelskiej 
w realizacji działań na rzecz rozwoju mia-
sta i rozwiązywaniu problemów lokalnych.

W tym roku zostało złożonych 
60 ofert na realizację zadań z zakresu: 
upowszechniania kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego, kultury �-
zycznej, ochrony zdrowia – ratownictwa 
medycznego, polityki społecznej, tury-
styki i krajoznawstwa, ochrony zdrowia 
– przeciwdziałania alkoholizmowi. 

Pod koniec kwietnia i w maju od-
było się uroczyste podpisanie umów 
z przedstawicielami organizacji, w spra-
wie przekazania im przez miasto pomo-
cy �nansowej na realizowane zadania.

– Jako miasto realizujemy swoje 
zadania, ale miasto dopiero wtedy 
w pełni funkcjonuje, jak wszystkie śro-
dowiska, osoby, które mają misję i pa-
sję, realizują te zadania wspólnie. Ma 

to wówczas faktyczny wymiar, który 
służy szeroko rozumianej społeczno-
ści. Za to serdecznie dziękuję wszyst-
kim Państwu i proszę przekazać słowa 
podziękowania swoim podopiecznym 

i współpracownikom. Zachęcamy do 
współpracy z Miastem Otwock za rok 
– mówił do przedstawicieli organizacji 
pożytku publicznego prezydent Jaro-
sław Margielski. n

WSPÓŁPRACA MIASTA Z NGO
SPOŁECZEŃSTWO | ORGANIZACJE POZARZĄDOWE OTRZYMAŁY POMOC

n  Chorągiew Stołeczna ZHP Komenda Otwock
n  Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością 
Intelektualną Komenda Otwock
n  Chorągiew Stołeczna ZHP Hu�ec Otwock
n  Stowarzyszenie Współpracy i Promocji Międzynarodowej
n  Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd 
Rejonowy Otwock
n  Para�a Rzymskokatolicka św. Wincentego á Paulo
n  Para�a Rzymskokatolicka Niepokalanego Serca Maryi
n  Fundacja Domowe Hospicjum Promyczek
n  Otwockie Towarzystwo Bluesa i Ballady
n  Fundacja Promocji Kultury „OtwArte”
n  Ognisko TKKF Apollo
n  Klub Sztuk Walk „Sokudo”
n  Fundacja Sport
n  Bractwo Strzelców Kurkowych „Lechity”

n  Klub Sportowy Vulcan
n  Uczniowski Klub Sportowy Karate Shinkyokushin
n  Akademia Sportu Otwock
n  Mazowieckie Stowarzyszenie Żeglarzy Niepełnosprawnych
n  Otwock „KO” Team
n  Uczniowski Klub Sportowy „Bieliki” 
n  Caritas Diecezji Warszawsko-Praskiej
n  Otwockie Stowarzyszenie Trzeźwościowe Klub Abstynenta 
Panaceum
n  Stowarzyszenie „Boja”
n  Para�a Rzymskokatolicka św. Teresy od Dzieciątka Jezus
n  Fundacja „Otwocka Jedynka”
n  Otwocki Klub Sportowy „Start”
n  Uczniowski Klub Sportowy Otwock
n  Uczniowski Klub Sportowy „Kresy”

WSPARCIE FINANSOWE OD MIASTA OTRZYMAŁY

// Przedstawiciele organizacji pozarządowych z prezydentem Jarosławem Margielskim i naczelnik 
wydziału promocji i spraw społecznych U.M. Magdaleną Szczęsną, po podpisaniu umów



30 INFORMATOR MIEJSKI  |  NR 7  (5) MAJ 2023

17 maja w Powiatowym Mło-
dzieżowym Domu Kultury 

w Otwocku odbyła się uroczystość 
wręczenia dyplomów, nagród i po-
dziękowań dla laureatów, uczestników 
i nauczycieli uhonorowanych w powia-
towym konkursie języka niemieckiego 
i języka angielskiego.

Wśród laureatów znalazło się sze-
ścioro uczniów szkół podstawowych 
w Otwocku. Najliczniejszą reprezenta-
cję miała Szkoła Podstawowa nr 4 im. 
Józefa Piłsudskiego. Oba konkursy znaj-
dują się na liście zawodów i konkursów 
ogłoszonej przez Mazowieckiego Kura-
tora Oświaty i zapewniają dodatkowe 
punkty przy rekrutacji do szkół ponad-
podstawowych.

Uroczystość uświetnili swoją obec-
nością starosta otwocki Krzysztof 
Szczegielniak, radny Miasta Otwocka 
Stanisław Stanaszek, dyrektorzy szkół 
podstawowych, nauczyciele i rodzice. 

Konkursy odbyły się przy wsparciu 
� nansowym miasta i powiatu oraz pod 

honorowym patronatem prezyden-
ta Otwocka Jarosława Margielskiego 
i starosty Krzysztofa Szczegielniaka. 
Gratulujemy laureatom i uczestnikom 
konkursu.  n

Konkursy językowe

JĘZYK NIEMIECKI
I miejsce – Laura Zielińska, SP nr 4
II miejsce –  Oliwia Szewczak, SP nr 4 

JĘZYK ANGIELSKI
I miejsce – Oliwia Szewczak, SP nr 4 
II miejsce – Wojciech Misiak 
– Społeczna Szkoła Podstawowa nr 96 
im. św. Rodziny w Otwocku
III miejsce – Marta Przedpełska, SP nr 5 
Wyróżnienia: Marta Walkiewicz, 
SP nr 2 i Maksymilian Moruś – SP nr 8 

NAGRODZENI

Oliwia Szewczak, uczennica klasy 
VIII b Szkoły Podstawowej nr 4 
im. Józefa Piłsudskiego w Otwocku, 
została laureatką Ogólnopolskiej 
Olimpiady Antysmogowej 
i zajęła III miejsce w prestiżowym 
Konkursie Wiedzy o Powietrzu 
i Zmianach Klimatu

Organizatorem konkursu jest Edu-
kacyjna Sień Antysmogowa, która 

skupia 1700 szkół i przedszkoli z całej 
Polski. Konkurs jest objęty honorowym 
patronatem Mazowieckiego Kuratora 
Oświaty i znajduje się w wykazie kon-
kursów i zawodówu prawniających 
biorących w nim udział uczniówdo 
otrzymania dodatkowych punktów 
w procesie rekrutacji do szkół ponad-
podstawowych. 

Oliwia odnosi liczne sukcesy 
również w konkursach lingwistycz-
nych. Zajęła I miejsce w XX Powiato-
wym Konkursie Języka Angielskiego, 
II miejsce w XIII Powiatowym Konkur-
sie Języka Niemieckiego, III miejsce 
w Powiatowym Konkursie Olimpiada 
na 6 zorganizowanym przez SP nr 6 
w Otwocku oraz III miejsce w Powia-
towym Konkursie Języka Angielskiego 
English - a Pass to The Future organizo-
wanym przez L. O. im. Juliusza Słowac-
kiego w Otwocku. 

Oliwia zawsze wzorowo wypełnia 
obowiązki wynikające ze statutu szkoły, 
bierze udział w akcjach szkolnej grupy 
wolontariatu oraz reprezentuje szkołę 
w poczcie sztandarowym. 

Gratulujemy i życzymy dalszych 
sukcesów.  n

Najlepsza z wiedzy 
o powietrzu 
i zmianach klimatu
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Żłobek miejski w Otwocku zajął I 
miejsce w ogólnopolskim plebiscycie 
„Orły Edukacji 2023” wśród 
placówek edukacyjnych w naszym 
mieście. Nagroda przyznawana jest 
na podstawie ocen wystawianych 
w najpopular-niejszych serwisach 
internetowych. Żłobek uzyskał 
9,3 pkt na 10 możliwych

To nie pierwsza nagroda i wyróżnienie 
dla żłobka miejskiego. Placówka wciąż 

podejmuje nowe wyzwania. 
– Najważniejszy jest dla nas wszech-

stronny rozwój dziecka, dlatego współ-
pracujemy ze specjalistami, instytu-
cjami, fachowcami z różnych dziedzin. 
Systematycznie podnosimy swoje kom-
petencje i kwali�kacje – mówi Małgo-
rzata Freliszka, dyrektor żłobka uhono-
rowana tytułem Dyrektor Roku 2022. 
– Dzięki temu zapewniamy dziecku pra-
widłowy rozwój ruchowy, emocjonalny, 
społeczny, poznawczy, intelektualny. 
Wysoka, jakość i standardy świadczo-
nych usług sprawia, że zgłasza się do 
naszej placówki coraz więcej chętnych. 
Wykwali�kowana kadra dba bowiem 

o to, by każde z naszych 110 podopiecz-
nych mogło rozwijać się harmonijnie, 
bezpiecznie, twórczo i mądrze. Zależy 
nam, by nasze dzieci w ciągu dnia do-
świadczały wielu cudownych przeżyć 
motorycznych, edukacyjnych, senso-
rycznych, społecznych, emocjonalnych, 
które stymulują wszechstronny rozwój 
– podkreśla dyrektor. Małgorzata Frelisz-
ka wylicza projekty, w których w ostatnim 
czasie brali udział rodzice, dzieci i kadra 

żłobka. Są to: Ogólnopolski konkurs pla-
styczny Drzewo-Dziecko-Życie, „Mamy 
dowody na wielką moc wody”, Ogólno-
polski projekt edukacyjno-pro�laktyczny 
„Zdrowy uśmiech”  czy projekt edukacyj-
ny Wyzwania Teodora 2023. W każdym 
z tych projektów otwocka placówka 
osiąga znaczące sukcesy, odbiera tytuły 
i wyróżnienia, bo zaangażowanie spoty-
ka się z docenianiem przez jurorów kon-
kursów. n

Żłobek miejski z prestiżowym tytułem

Przedszkolaki doskonale wie-
dzą, jak dbać o zdrowie, o czym 

opowiedziały śpiewająco podczas 
30. edycji Powiatowego Festiwalu 
Piosenki o Zdrowiu, który odbył się 
w Teatrze Miejskim im. Stefana Jara-
cza w Otwocku.

W pierwszej części festiwalu wy-
stąpiły dzieci z przedszkoli z całego 
powiatu. Miasto Otwock miało silną re-

prezentację maluchów z przedszkoli nr: 
3, 16, 18 i dzieci z zerówki z oddziałów 
przedszkolnych w SP nr 2, SP nr 6 i SP 
nr 8 oraz dzieci z Przedszkola Niepu-
blicznego Sióstr Elżbietanek.

Wszyscy uczestnicy konkursu zo-
stali uhonorowani upominkami ufun-
dowanymi przez Miasto Otwock, które 
wręczył im wiceprezydent Otwocka Pa-
weł Walo.

Gratulujemy dzieciom muzycznych talen-
tów, pomysłów na stroje i piosenki o zdrowiu.

Organizatorem festiwalu była Pań-
stwowa Powiatowa Stacja Sanitarno-
-Epidemiologiczna w Otwocku z dyrek-
tor Agatą Wolską na czele.

Honorowy patronat nad wydarze-
niem objął prezydent Otwocka Jarosław 
Margielski i starosta otwocki Krzysztof 
Szczegielniak. n

Festiwal Piosenki o Zdrowiu

// Maluchy ze żłobka miejskiego podczas zabaw w ogrodzie
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Za nami IX edycja Akademii Talentów Dwunastki. 11 maja w Powiatowym 
Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku odbyło się niezwykłe święto 

Szkoły Podstawowej nr 12 im. Kornela Makuszyńskiego. Uczniowie „Dwu-
nastki” zaprezentowali swoje talenty muzyczne, plastyczne, wokalne, tanecz-
ne, recytatorskie, sportowe i modelarskie. Wystąpili również absolwenci SP 
nr 12 Milena Solińska i Mateusz Łukaszewicz, którzy zaprezentowali własną 
choreografię do piosenki „Easy Street” z musicalu „Annie”. Serdecznie wszystkim 
gratulujemy. Dzięki Wam może ktoś odnajdzie w sobie pasję. n

RELACJE | AKADEMIA TALENTÓW DWUNASTKI

Znamy laureatów III Powiatowego 
Konkursu Fotogra�cznego 
„Najciekawsze zakątki powiatu 
otwockiego” organizowanego 
przez Szkołę Podstawową nr 3 
im. Tomasza Morusa w Otwocku

W konkursie wzięli udział uczniowie 
z 15 szkół z powiatu otwockiego 

którzy rywalizowali w dwóch katego-

riach wiekowych. Spośród autorów 90 
nadesłanych zdjęć członkowie komi-
sji (starosta Krzysztof Szczegielniak, 
dyrektor SP nr 3 Agnieszka Deresiń-
ska-Oleszczuk, wicedyrektor SP nr 3 
Sylwia Kultys-Rączka, przedstawiciel 
Oświaty Miejskiej w Otwocku Doro-
ta Czarnowska) wyłonili zwycięzców 
i przyznali nagrody oraz wyróżnienia. 
Wszystkim uczestnikom konkursu 
gratulujemy! n

Konkurs fotogra�czny w „Trójce”
KATEGORIA KLAS I-III
I miejsce – Nikodem Teperek, 
Niepubliczna Szkoła Podstawowa 
im. Noblistów Polskich w Otwocku,
II miejsce – Dawid Ostrowski, 
Szkoła Podstawowa nr 3 im. Tomasza 
Morusa w Otwocku,
III miejsce – Luna Olech-Barrau, 
Szkoła Podstawowa nr 3 im. Tomasza 
Morusa w Otwocku,
wyróżnienie – Maksymilian Gierczak, 
Szkoła Podstawowa nr 6 im. Michała 
Elwiro Andriollego w Otwocku.

KATEGORIA KLAS IV-VIII
I miejsce – Karol Chmielewski, 
Publiczna Szkoła Podstawowa 
im. Batalionów Chłopskich w Siedzowie,
II miejsce – Borys Gosk-Krasiński, 
Niepubliczna Szkoła Podstawowa 
im. Noblistów Polskich,
III miejsce – Hubert Baranowski,
Szkoła Podstawowa nr 12 im. Kornela 
Makuszyńskiego w Otwocku,
wyróżnienie – Maria Strzyżewska, 
Szkoła Podstawowa nr 6 im. Michała 
Elwiro Andriollego w Otwocku.

LAUREACI
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RELAC JE | DZIEŃ ZIEMI W PRZEDSZKOLU NR 4
Tegoroczne obchody Dnia Ziemi odbyły się pod hasłem 

„Zainwestuj w naszą Planetę”. Z tej okazji 24 kwietnia 
w przedszkolu, odbyły się uroczystości, w których uczestni-
czyły wszystkie dzieci. Na początku rozstrzygnięto konkurs 
plastyczno-techniczny „Eko-zwierzaki”, którego celem było 
podniesienie świadomości ekologicznej i kształtowanie wła-
ściwych postaw w związku  z ochroną środowiska wśród naj-
młodszych. 

Pomysłowość dzieci i rodziców w tworzeniu prac była 
zaskakująca. Przygotowali wspólnie bardzo ciekawe prace 

wykonane z przeróżnych odpadów – plastikowych opa-
kowań, folii, skrawków materiałów, puszek. Piękne ekoz-
wierzaki zostały wyeksponowane na specjalnej wystawie. 
Wszyscy uczestnicy konkursu otrzymali nagrody.  

Największe ekologiczne święto miało swój �nał w przed-
szkolnym ogrodzie. Dzieci wspólnie namalowały na folii far-
bami prezenty dla Ziemi. Zwieńczeniem obchodów Świato-
wego Dnia Ziemi, było wspólne posadzenie zielonych roślin 
w ogrodzie. Zdobyta wiedza pozwoli przedszkolakom stać 
się prawdziwymi ekologami. n

13 kwietnia w miejskim przedszko-
lu nr 20 odbyły się uroczystości 

z okazji święta Chrztu Polski. Przed-
szkolaki gościły Joannę Przepiórkiewicz 
– nauczycielkę historii, oraz uczniów 
klasy VIII ze Szkoły Podstawowej nr 7 
w Otwocku. Pani Joanna przybliżyła 
dzieciom historię powstania państwa 
polskiego. Przedszkolaki dowiedziały 
się, że dzięki Mieszkowi I nasz kraj przyjął 
chrzest. Dzieci z grupy „Krasnale” i grupy 
„Sówki” przygotowały na tę okolicz-
ność krótki program słowno-muzyczny. 
To była niezwykła lekcja historii.

26 kwietnia odbyła się akademia 
z okazji uchwalenia Konstytucji 3 maja 
oraz Święta Flagi. Na uroczystość przy-
był gość specjalny Bogusław Niedźwiecki 
– miejscowy artysta plastyk, twórca 
„Orłów” znajdujących się przed bu-
dynkiem przedszkola. W tym dniu 
nasi mali patrioci prezentowali się nie-
zwykle uroczyście, recytując wiersze 
i śpiewając piosenki o naszej Ojczyźnie. 
Z wielką powagą, stojąc na baczność, od-
śpiewali hymn Polski. Takie święta są oka-
zją do rozmów o patriotyzmie, symbolach 
narodowych oraz znaczeniu Ojczyzny 
w naszym życiu. n

RELAC JE | PATRIOTYCZNIE W PRZEDSZKOLU NR 20
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Problem uzależnienia 
od narkotyków jest jednym 
z najpoważniejszych zagrożeń 
zdrowotnych i społecznych, 
zarówno dla młodzieży, jak 
i dorosłych. Ma negatywny wpływ 
na życie jednostki, jej rodziny 
i społeczeństwa jako całości

Statystyki medyczne alarmują, że 
problem uzależnienia od narko-

tyków dotyka coraz większą liczbę 
młodych ludzi, ale także dorosłych. 
Według raportu Narodowego Instytu-
tu ds. Nadużywania Narkotyków (Na-
tional Institute on Drug Abuse – NIDA) 
1 na 4 uczniów w wieku 12-17 lat pró-
bowało narkotyków przynajmniej raz 
w życiu. Ponadto 46 proc. uczniów 
przyznało się do zażycia narkotyków 
przed ukończeniem 18. roku życia. Te 
liczby są niepokojące i świadczą o po-
trzebie pilnego działania w zakresie 
prewencji i edukacji.

Uzależnienie od narkotyków ma 
ogromny wpływ na zdrowie zarówno 
fizyczne, jak i psychiczne. Substan-
cje psychoaktywne zawarte w nar-
kotykach, takie jak kokaina, heroina, 
metaamfetamina  sieją spustoszenie 
w organizmie.

Fizyczne skutki zażywania narko-
tyków obejmują: uszkodzenie mózgu, 
wątroby, nerek, serca i płuc; osłabienie 
układu odpornościowego, co prowa-
dzi do większej podatności na cho-
roby; problemy z układem krążenia, 
takie jak zawały serca i udary mózgu 
oraz zaburzenia metaboliczne i hor-
monalne.

Skutki psychiczne uzależnienia 
mogą obejmować: depresję, lęki, 
psychozy, zaburzenia snu, utratę pa-
mięci, problemy z koncentracją, im-
pulsywność i zmiany nastroju. Uza-
leżnienie od narkotyków może także 
prowadzić do problemów społecz-
nych, takich jak utrata pracy, proble-
my finansowe, konflikty rodzinne czy 
przestępczość.

Ten problem nie omija niestety 
również mieszkańców Otwocka. Dane 
Komendy Powiatowej Policji w Otwoc-
ku jednoznacznie na to wskazują. 
Na 343 przeprowadzone kontrole 
u kierujących pojazdami w 2022 r. 

w aż 106 przypadkach stwierdzono 
obecność środków odurzających. Daje 
to zatrważający wynik, że średnio co 
trzeci skontrolowany kierowca miał 
wcześniej bezpośrednią styczność 
z narkotykami.

W 2022 r. w Otwocku odnoto-
wano 232 przypadki posiadania 
środków odurzających, w tym w 12 
przypadkach ilość ta była znaczna. 
Zatrzymano też dwie osoby zaj-
mujące się produkcją narkotyków 
i 77 dilerów.

Co roku Miasto Otwock przeznacza 
z budżetu środki na programy przeciw-
działania narkomanii. W 2022 r. była to 
kwota 18 tys. zł.  Środki zostały wyko-
rzystane na przeprowadzenie superwi-
zji klinicznych dla osób uzależnionych
i, co ważne, chętnych do podjęcia walki 
z nałogiem. n

Uzależnienie od narkotyków
PROFILAKTYKA | SPOŁECZNY PROBLEM, KTÓRY NISZCZY ZDROWIE I ŻYCIE

n W Przychodni Leczenia Uzależnień 
i Współuzależnienia, ul. Mickiewicza 8 
(przy Powiatowym Centrum Zdrowia),
n W Poradni Leczenia Uzależnień, 
ul. Prusa 1/3, przy Szpitalu Specjalistycz-
nym MSWiA,
n W Ośrodku Rehabilitacji Uzależnień 
i Podwójnej Diagnozy, ul. Kochanowskie-
go 27 Otwock-Andriollego,
n W Ośrodku readaptacji Anielin 2.

GDZIE SZUKAĆ 
POMOCY?

n klefedron (g) – 20000
n marihuana (g) – 9480,6
n amfetamina (g) – 1105,4
n mefedron (g) – 108,3
n metaamfetamina (g) – 41,4
n haszysz (g) – 29,5
n kokaina (g) – 21,1
n mitragyna speciosa (g) – 2,6
n MDMA (g) – 2,2
n 2C-B (g) – 1,1

ODNALEZIONA 
I ZABEZPIECZONA 
ILOŚĆ ŚRODKÓW ODURZA-
JĄCYCH PRZEZ KPP OTWOCK 
(DANE ZA 2022 ROK)
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AWARIE CIEPŁOWNICZE
n przez platformę iMieszkaniec.pl
(platforma została uruchomiona na stro-
nie OSM zakładce „Strefa mieszkańca”);
n telefonicznie od pon. do pt. 
tel. (22) 779 25 57 w godz. 7-15
całodobowo i w dni wolne od pracy 
(tylko przecieki instalacji centralnego 
ogrzewania i ciepłej wody), tel. 693 642 177, 
e-mail: sekretariat@ozec.eu.

AWARIE OŚWIETLENIA 
ULICZNEGO
n od pon. do pt. w godz. 7-15, 
tel. (22) 779 25 57, całodobowo we 
wszystkie dni tygodnia tel. 22 778 25 49, 
e-mail: sekretariat@ozec.eu,
w zgłoszeniu należy podać:
n ulicę oraz numer najbliższej posesji,
n numer słupa, charakter usterki (poje-
dyncza lampa czy ciąg lamp, uszkodzenie 
słupa, lampa migająca czy całkowicie 
nieświecąca).

PSZOK
n ul. Kraszewskiego 1, 
wjazd naprzeciwko parku handlowego,
n piątki w godz. 12-20, soboty w godz. 8-16
z wyjątkiem świąt i dni ustawowo 
wolnych od pracy.

SPRAWY DOTYCZĄCE 
DRÓG MIEJSKICH
n Wydział Gospodarki Komunalnej 
Urząd Miasta Otwocka,
tel. 22 779 20 01 wew. 118,
w pon. w godz. 8-18, 
od wt. do pt. w godz. 8-16,
e-mail wgk@otwock.pl .

EKOPATROL
n ochrona zwierząt i kontrola 
w zakresie ochrony środowiska, 
przyrody, odpadów, czystości i porządku,
n tel. 605 219 979.

Jego rysunki willi otwockich zdobią 
różne materiały promocyjne miasta, 

a zaprojektowane miejskie odznacze-
nia Złote i Srebrne Sosenki tra�ły już do 
ok. 450 osób. 22 maja za swoje zasłu-
gi dla miasta Leszek Korczak otrzymał 
z rąk wicewojewody lubelskiego Ro-
berta Gmitruczuka Złoty Krzyż Zasługi. 
Z wnioskiem o to wystąpił prezydent 
Otwocka w 2016 roku, z okazji 100-lecia 
nadania praw miejskich miastu.

Leszek Korczak był inicjatorem 
i realizatorem rozbudowy w 1990 roku 
domu kultury z zamiarem utworzenia 
wielofunkcyjnej instytucji służącej za-
równo dzieciom i młodzieży, jak i do-
rosłym mieszkańcom miasta i okolic. 
W latach 90. uczestniczył w akcji nie-
sienia pomocy charytatywnej Pola-
kom na Ukrainie organizowanej przez 
ówczesne władze Otwocka. Zbierał 
i przekazał dary ok. 100 rodzinom. 
W 1994 roku powrócił do czynnej 
działalności zawodowej, obejmując 
stanowisko naczelnika Wydziału Kul-
tury, Sportu i Turystyki w Urzędzie 
Miasta Otwocka. Tę funkcję pełnił 
do 2008 roku. Mimo wielu obowiąz-
ków zawodowych i społecznych 
znajdował czas na rysowanie i ma-
lowanie. Za pracę zawodową i spo-

łeczną otrzymał nagrody ministra 
edukacji narodowej i kuratora oświaty, 
a za działalność artystyczną – Nagrodę 
im. Zofii Nałkowskiej. 

Jest autorem 26 rysunków willi 
otwockich, do których nieodpłatnie prze-
kazał prawa autorskie Miastu Otwock, 
podobnie jak prawa autorskie do zapro-
jektowanych miejskich odznaczeń.

Integrował otwockie środowisko 
twórców i animatorów kultury. Koor-
dynował życie kulturalne w mieście. 
Proponował wiele inicjatyw mających 
na celu zachęcanie mieszkańców do 
uczestniczenia w życiu kulturalnym 
miasta oraz uprawiania sportu i re-
kreacji.

Szczególnie bliskie były mu spra-
wy związane z ochroną zabytkowej 
architektury willowej będącej wielkim 
bogactwem kulturowym, które po-
winno być pielęgnowane i zachowa-
ne dla przyszłych pokoleń. W latach 
2010-2014 był radnym Miasta Otwocka 
oraz przewodniczącym komisji kultu-
ry, sportu i turystyki. Z jego inicjatywy 
w 2011 roku zatwierdzono została m.in. 
Strategię Rozwoju Turystyki Miasta 
Owocka na lata 2012-2022 oraz zno-
welizowano regulamin zamieszczania 
ogłoszeń na terenie miasta. n

Złoty Krzyż Zasługi 
dla Leszka Korczaka

// Leszek Korczak (z prawej) z Wicewojewodą Lubelskiego Robertem Gmitruczukiem

Znany i ceniony lokalny artysta plastyk i wieloletni pracownik Urzędu 
Miasta Otwocka oraz były miejski radny Leszek Korczak został 
odznaczony Złotym Krzyżem Zasługi

PORADNIK 
MIESZKAŃCA
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